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REVISTA PRESEI 
 

 Transportatorii blochează din nou Bucureştiul: Peste 5.000 de maşini, aduse în faţa Guvernului/ HARTA cu 
restricţii şi rute ocolitoare 
Confederaţia Operatorilor şi Transportorilor Autorizaţi din România (COTAR) va protesta, miercuri, în Piaţa 
Victoriei, împotriva aprobării proiectului de lege privind activităţile de transport alternativ cu un vehicul cu şofer 
„VTS”, a declarat MEDIAFAX Eugen Costan, secretarul general al COTAR. 
Membrii COTAR îşi continuă protestul început din martie şi cer Guvernului să ia măsuri pentru interzicerea 
pirateriei şi să excludă falşii transporturi de pe drumurile din România. 
Maşinile vor începe să vină la 6:30 iar piaţa va fi eliberată la ora 18:00, a precizat seretarul general al confederaţiei 
transportatorilor. 
RESTRICŢII DE CIRCULAŢIE RUTIERĂ LA MITINGUL TRANSPORTATORILOR DIN PIAŢA VICTORIEI 

Brigada Rutieră a Capitalei va dispune restricţii temporare de circulaţie, miercuri, în timpul mitingului 
transportatorilor din Piaţa Victoriei. Sunt vizate trei artere importante care duc în Piaţa Victoriei iar circulaţia va fi 
deviată pe bulevardele Aviatorilor şi Mihalache. 
La manifestaţia orgnizată miercuri, în Piaţa Victoriei, în intervalul orar 06.00-18.00, traficul rutier va fi restricţionat 
temporar sau atunci când situaţia va impune, transmite Brigada Rutieră, într-un comunicat remis MEDIAFAX, cu 
privire la măsurile pe care le va lua în timpul mitingului Confederaţiei şi Transportatorilor Autorizaţi din România 
(COTAR), care va avea loc pe 17 aprilie în faţa guvernului. 
Astfel, vor fi instituite următoarele restricţii de circulaţie: 
- începând cu ora 06.00, se va restricţiona traficul rutier pe Şos. Kiseleff, de la Arcul de Triumf până la Piaţa 
Victoriei, respectiv Şos. Kiseleff, de la Arcul de Triumf până la Piaţa Presei Libere (zona central - mediană, gradual, 
în funcţie de sosirea participanţilor), permiţându-se circulaţia pe ambele sensuri ale Str. Arh. Ion Mincu; 
- la nevoie, se va restricţiona traficul şi pe Str. Paris şi breteaua care leagă Bd. Iancu de Hunedoara de Piaţa 
Victoriei; 
- începând cu ora 06.00, circulaţia în Piaţa Victoriei va fi resistematizată, prin asigurarea traficului rutier pe două 
benzi de circulaţie pe sens, în faţa Guvernului României, între Bd. Aviatorilor şi Cal. Victoriei, respectiv Bd. Lascăr 
Catargiu, asigurându-se circulaţia pe Cal.Victoriei, Bd. Ion Mihalache, Str. Buzeşti şi Bd. Lascăr Catargiu. 
Rute alternative: 
- Bd. Aviatorilor – Bd. Beijing – Str. Nicolae Caramfil – Bd. Aerogării – Şos. Bucureşti-Ploieşti; 
- Bd. Ion Mihalache – Bd. Mareşal Averescu – Bd. Mărăşti – Piaţa Montreal – Şos. Bucureşti-Ploieşti. 
Brigada Rutieră va dispune măsuri de fluidizare a traficului rutier şi solicită conducătorilor de autovehicule: 
* să circule cu prudenţă; 
* să respecte semnalele şi indicaţiile poliţiştilor rutieri aflaţi în trafic; 
* să nu oprească ori să staţioneze decât în locurile special amenajate; 
* să îşi păstreze calmul şi să nu claxoneze abuziv; 
* să evite pe timpul deplasărilor manifestările de natură a pune în pericol siguranţa lor, dar şi a celorlalţi 
participanţi la trafic. 
Pietonii au obligaţia să circule numai pe trotuare, să traverseze strada prin locurile special amenajate şi 
semnalizate sau la culoarea verde a semaforului electric, după o temeinică asigurare şi să nu staţioneze pe partea 
carosabilă. 
Harta cu restricţii şi rute ocolitoare poate fi consultată pe site-ul https://bpr.politiaromana.ro 
PROTESTE COTAR 

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a protestat în mai multe rânduri 
pentru legiferarea companiilor de transport alternativ. 
La începutul acestei săptămâni Ministrul Dezvoltării Daniel Suciu anunţa că ordonanţa de urgenţă pentru 
interzicerea pirateriei în transportul auto va fi publicată în Monitorul Oficial cel târziu miercuri. Actul normativ a 
fost adoptat de Guvern pe 29 martie. „Am spus de la bun început că vom reglementa şi vom lua măsuri pentru 
interzicerea pirateriei în transportul auto, lucru care s-a întâmplat. Estimez că, dacă nu în seara asta, mâine, cel 
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târziu, poimâine, acea ordonanţă de urgenţă va fi publicată în Monitorul Oficial, pentru că mai aveam nevoie de 
avizul Consiliului Legislativ. Am spus foarte clar, şi nu mă schimb, că pregătim să legiferăm şi să reglementăm şi 
tot ceea ce înseamnă VTS, platforme, Uber, Taxify. Acest lucru se va întâmpla. Există un grup de lucru care de 
două săptămâni se ocupă de acest subiect şi din acest grup de lucru fac parte reprezentanţi ai Ministerului 
Transportului, Finanţelor, Autorităţii Rutiere Române, Ministerului Dezvoltării Regionale. Suntem aproape pe final 
cu o formulă pe care, evident, o vom pune în transparenţă şi vom aştepta observaţiile tuturor actorilor implicaţi în 
acest subiect. Dar, ceea ce mi-am dorit şi ne dorim la nivelul Guvernului este să oferim cadrul concurenţial 
echitabil pentru absolut toată lumea şi nu să blocăm sau să favorizăm pe cineva”, a afirmat Daniel Suciu, luni, la 
Palatul Victoria. 
Întrebat de ce a fost adoptată o ordonanţă de urgenţă când există un proiect legislativ în Parlament pe acest 
subiect, vicepremierul a spus că deoarece multe iniţiative sunt contestate la CCR Guvernul şi-a asumat un act 
normativ în acest sens. 
„Foarte multe proiecte bune prin procedură parlamentară sunt atacate la Curtea Constituţională, sunt trimise 
înapoi de către domnul preşedinte şi procedura parlamentară în unele cazuri durează foarte mult. Am bunul 
obicei, atât eu, cât şi ministrul Transporturilor, domnul Răzvan Cuc, atunci când ne asumăm un lucru să îl facem. Şi 
exact acelaşi lucru îl vom face şi acum. Am spus că, în condiţiile în care am dat ordonanţă de urgenţă pentru 
interzicerea pirateriei, lucru solicitat şi de reprezentanţii COTAR, FORT şi ai taximetriştilor, în condiţiile în care am 
reglementat aşa, exact aşa vom reglementa, ca să nu existe sincope şi perioade neacoperite pentru cei de la 
platformele alternative VTS”, a conchis Suciu. 
Pe 29 martie, Executivul a adoptat OUG pentru modificarea Legii 38/2003 care reglementează transportul în 
regim de taxi şi de închiriere, printre altele eliminând din lege expresia „în mod repetat”. 
Ulterior şedinţei de Guvern ministrul Dezvoltării spunea că actul normativ „nu este îndreptat împotriva nimănui” 
şi că Executivul doreşte stoparea pirateriei din domeniul transporturilor. El a adăugat că Executivul va emite, în 
maxim trei săptămâni, un alt act normativ pentru reglementarea activităţii de ride-sharing. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Poziția UBER cu privire la protestul COTAR - Vrem să colaborăm cu industria de taxi așa cum facem în alte țări 
Oficiali Uber România au luat poziție în contextul protestului COTAR împotriva intenției Guvernului de a crea un 
cadru de reglementare și pentru serviciile de ridesharing. Uber și-a reafirmat intenția de colabora cu industria de 
taxi. 
„Vrem să colaborăm cu industria de taxi așa cum facem în alte țări. De fapt, mulți șoferi de taxi deja folosesc 
aplicația noastră. Însă nu vom fi niciodata de acord cu patronatele care se opun tehnologiei și dreptului 
consumatorilor de a alege. Avem încredere că Guvernul va opta să nu limiteze serviciile de ridesharing ci să le 
reglementeze corect, în interesul a milioane de români care folosesc și aceste aplicații și vor să aibă în continuare 
mai multe opțiuni de transport” au declarat pentru stiripesurse.ro oficiali ai Uber România 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Hunedoara: Protest spontan al angajaţilor de la Termocentrala Mintia; oamenii solicită plata salariilor 
Aproape o sută de angajaţi ai Termocentralei Mintia au protestat, miercuri dimineaţa, mai mult de oră, în curtea 
întreprinderii, nemulţumiţi de faptul că salariile pe luna martie sunt întârziate, pentru a doua lună consecutiv, a 
declarat, pentru AGERPRES, preşedintele Sindicatului Liber Independent Electrocentrale Mintia, Mircea Crişovan. 
Situaţia s-a detensionat doar după ce liderul de sindicat s-a deplasat la sediul Complexului Energetic Hunedoara 
(CEH) din Petroşani, iar conducerea societăţii le-a promis protestatarilor, prin telefon, că salariile vor fi achitate în 
cursul zilei de joi. 
"Oamenii sunt nemulţumiţi pentru că nu şi-au primit plata pe luna martie, iar unii dintre ei încep să aibă probleme 
deoarece nu-şi pot achita alte obligaţii, la timp. Conducerea CEH a promis că până joi după-amiază banii vor fi 
viraţi pe cardurile de salarii. Dacă angajaţii termocentralei nu-şi vor primi banii în cursul zilei de joi, noi, liderii de 
sindicat, nu mai putem răspunde de nimic", a declarat Crişovan. 
Liderul sindical a arătat că starea de nemulţumire în rândurile angajaţilor de la Termocentrala Mintia se menţine, 
în condiţiile în care şi luna trecută salariile TESA au fost întârziate. 
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CEH numără circa 3.800 de angajaţi, societatea fiind formată din termocentralele Mintia şi Paroşeni, alături de 
minele Livezeni, Lupeni, Lonea şi Vulcan. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dăncilă, discuţii cu ambasadorul SUA la UE, Gordon Sondland, şi cu Hans Klemm 
Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit, marţi seară la Palatul Victoria, cu ambasadorul Statelor Unite ale Americii la 
Uniunea Europeană, Gordon Sondland, şi cu ambasadorul SUA la Bucureşti Hans Klemm, au declarat surse politice 
pentru MEDIAFAX. 
Întâlnirea a avut loc în jurul orei 17.45, însă nu figurează în agenda oficială de marţi şefului Executivului. 
Ulterior întrevederii, conform programului oficial, premierul Dăncilă a participat, 18.00 la ceremonia de premiere 
a sportivilor şi antrenorilor care au obţinut performanţe la Campionate Europene de haltere şi lupte pentru 
seniori, împreună cu ministrul Tineretului şi Sportului, Constantin-Bogdan Matei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă: România este pe drumul cel bun. Avansul economic este sustenabil 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, că România este pe drumul cel bun din punct de vedere al dezvoltării 
economiei. Premierul a precizat care sunt scenariile care arată perioada de timp în care ţara noastră ar putea 
ajunge la o masă critică de convergenţă reală. 
„Guvernul îşi înţelege responsabilitatea de a pregăti România pentru trecerea la moneda euro, prin creşterea 
competitivităţii şi consolidarea avansului bun al economiei. Am generat creştere economică prin măsurile de 
stimulare, menţinem acest ritm şi continuăm să acţionăm pentru reducerea decalajelor de dezvoltare ale 
României faţă de celelalte state din UE. Conform Programului de guvernare ne-am propus depăşirea în 2021 a 
pragului de 70% din media UE privind PIB-ul pe locuitor la puterea de cumpărare standard. Este semnificativ 
faptul că la creşterea economică înregistrată anul trecut o contribuţie importantă, de aproape 54%, o au industria, 
agricultura, comunicaţiile şi serviciile IT. De asemenea, structura exporturilor este dominată în proporţie de circa 
50% de grupa maşini şi echipamente de transport, produse cu valoare adăugată ridicată, care în anul 2018 au 
totalizat 32,1 miliarde euro, în creştere cu 10,4% faţă de anul precedent. Aceste date reprezintă dovada că 
România este pe drumul cel bun şi că avansul economic este sustenabil”, a declarat Viorica Dăncilă, la 
evenimentul de prezentare a Raportului de fundamentare a Planului Naţional de adoptare a monedei euro. 
Ea a adăugat că Guvernul a luat toate măsurile necesare pentru pregătirea României la aderarea la zona euro şi a 
precizat care sunt cele trei scenarii care arată perioada de timp în care România ar putea ajunge la o masă critică 
de cinvergenţă reală. 
„Sunt luate în calcul trei scenarii care arată perioada de timp în care România ar putea ajunge la o masă critică de 
convergenţă reală (PIB/locuitor raportat la puterea de cumpărare standard) de 70%, 75%, respectiv 80%, în raport 
cu media Zonei Euro, în funcţie de două rate medii anuale de creştere: o rată de creştere de 4%, plecând de la 
media ratelor de creştere a Produsului Intern Brut din perioada 2000-2017 şi o rată mai optimistă, de 5%, plecând 
de la ipoteza că România îşi va îmbunătăţi contribuţia factorilor de producţie la creşterea potenţială şi va continua 
implementarea unor reforme structurale favorabile creşterii economice”, a mai spus Dăncilă. 
Premierul a felicitat Academia Română pentru prezentarea Raportul de fundamentare al Planului naţional de 
adoptare a monedei euro. 
„Apreciez, totodată, implicarea mediului academic în efortul de echipă reprezentat de elaborarea acestor 
documente, împreună cu Banca Naţională a României, instituţii ale statului, partide politice, sindicate, patronate, 
ONG-uri. De asemenea, doresc să mulţumesc celor trei coordonatori ştiinţifici: profesor universitar doctor Aura 
Socol, academician Daniel Dăianu, profesor universitar doctor Ion Ghizdeanu, pentru implicarea în activitatea 
intensă de coordonare şi corelare a contribuţiilor experţilor şi a opiniilor membrilor Comisiei Naţionale. Închei prin 
a sublinia determinarea Guvernului de a acţiona pentru implementarea măsurilor de modernizare a economiei şi 
de îmbunătăţire semnificativă a convergenţei cu economiile dezvoltate din Uniunea Europeană, astfel încât 
intrarea în Zona Euro să aducă beneficii tuturor românilor. Vă felicit încă o dată pentru munca depusă, pentru 
rezultatele depuse şi am fost onorată să particip în această comisie, alături de domnul Aurel Pop, de domnul 
Mugur Isărescu, domnul Daniel Dăianu, şi toţi ceilalţi membri ai comisiei”, a conchis Dăncilă. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă și-a anunțat PROIECTUL DE ȚARĂ chiar la Academia Română: Cere sprijinul întregii societăţi 
Aderarea României la moneda euro reprezintă un adevărat proiect de ţară pentru succesul căruia este nevoie de 
sprijinul întregii societăţi, a declarat marţi premierul Viorica Dăncilă. 
"Aderarea României la moneda euro este un adevărat proiect de ţară pentru succesul căruia este nevoie de 
sprijinul întregii societăţi, mediul academic, sindicate, patronate, reprezentanţi ai societăţii civile, partide politice 
şi instituţii fundamentale ale statului român. Aş compara adoptarea de către România a monedei unice europene 
cu alte proiecte care au schimbat decisiv în bine evoluţia societăţii româneşti, mă refere aici la aderarea la Alianţa 
Nord - Atlantică şi la integrarea în Uniunea Europeană, de aceea am considerat că acest proces trebuie temeinic 
pregătit cu implicarea întregii societăţi. În calitate de prim ministru, am coordonat lucrările Comisiei naţionale 
constituite în acest sens, împreună cu preşedintele Academiei Române, Aurel Pop, şi guvernatorul Băncii 
Naţionale a României, Mugur Isărescu, cu implicarea tuturor instituţiilor şi organismelor care contribuie la 
dezvoltarea societăţii româneşti. Activitatea intensă a comisiei a avut rezultatele aşteptate, un raport de 
fundamentare de o înaltă calitate ştiinţifică şi un plan naţional de adoptare a monedei euro ancorat în realitate, 
astfel încât, prin aplicarea acestuia, România să-şi îndeplinească ţinta asumată de a adopta moneda euro în anul 
2024", a spus Dăncilă, la evenimentul de prezentare a Raportului de fundamentare a Planului naţional de 
adoptare a monedei euro, desfăşurat la Academia Română. 
Premierul a adăugat că, pentru ca aderarea la moneda euro să aducă beneficii românilor, este esenţial să fie 
pregătită intrarea în etapa premergătoare, respectiv în mecanismul european al ratelor de schimb şi să fie luate 
măsurile necesare pentru creşterea competitivităţii şi asigurarea unei creşteri economice sustenabile. 
"Am implicat toate ministerele în transpunerea planului de acţiuni, iar documentele strategice sunt disponibile 
pentru întreaga societate. Raportul analizează modul în care funcţionează zona euro, relevă cum poate influenţa 
acest lucru intrarea României în zona euro, precum şi gradul de pregătire a economiei româneşti pentru atingerea 
acestui important obiectiv. Sunt luate în calcul trei scenarii care arată perioada de timp în care România ar putea 
ajunge la o masă critică de convergenţă reală, PIB-ul pe locuitor raportat la puterea de cumpărare standard de 
70%, 75%, respectiv 80 % în raport cu media zonei euro în funcţie de două rate medii anuale de creştere, o rată de 
creştere de 4% plecând de la media ratelor de creştere a PIB în perioada 2000-2017 şi o rată mai optimistă de 5% 
plecând de la ipoteza că România îşi va îmbunătăţi contribuţia factorilor de producţie la creşterea potenţială şi va 
continua implementarea unor reforme structurale favorabile creşterii economice", a menţionat premierul. 
Dăncilă a afirmat că Guvernul îşi înţelege responsabilitatea de a pregăti România pentru trecerea la moneda euro 
prin creşterea competitivităţii şi consolidarea avansului bun al economiei. 
"Am generat creştere economică prin măsurile de stimulare, menţinem acest ritm şi continuăm să acţionăm 
pentru reducerea decalajelor de dezvoltare ale României faţă de celelalte state membre UE. Conform programului 
de guvernare, ne-am propus depăşirea în 2021 a pragului de 70% din media UE privind PIB-ul pe locuitor la 
puterea de cumpărare standard. (...) Structura exporturilor este dominată în proporţie de circa 50% de grupa 
maşini şi echipamente de transport, produse cu valoare adăugată ridicată care în anul 2018 au totalizat 32,1 
miliarde euro, în creştere cu 10,4% faţă de anul precedent. Aceste date reprezintă dovada că România este pe 
drumul cel bun şi că avansul economic este sustenabil. Am convingerea că prin măsuri de stimulare economică şi 
de susţinere a domeniilor competitive, prin dialog deschis şi constant cu partenerii sociali, există premise ca la 
orizontul anului 2024 România să poată îndeplini cerinţele fundamentale de adoptare a monedei euro", a conchis 
premierul. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 DECLARAŢIA ZILEI: Comisia de buget propune ca noul indice ROBOR să fie aplicat şi creditelor în derulare 
Comisia de buget-finanţe a Senatului a întocmit, marţi, un aviz favorabil proiectului de lege privind aprobarea 
OUG de modificare a ROBOR. Comisia a transmis, însă, un amendament care prevede ca noul indice stabilit de 
Ministerul Finanţelor să se aplice şi creditelor în derulare. 
Potrivit amendamentului propus de senatorul ALDE Daniel Zamfir, noul indice în baza căruia se calculează ratele 
românilor se va aplcia şi ratelor în derulare. 
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„Modificările privesc faprtul că indicele ROBOR, indicele în baza căruia se calculează ratele românilor care au 
credite în lei, noul indice pe care l-a stabilit Ministerul de Finanţe, acela bazat pe tranzacţii, se va aplica şi 
creditelor în derulare. Până acum ratele românilor erau calculate în funcţie de un indice ROBOR care se calcula în 
funcţie de cotaţiile de pe piaţă. Am constatat că acela este un indice incorent, calculat netransparent şi am ales ca 
noul indice, calculat pe baza de tranzacţii, fiind unul transparent, să se aplice şi creditelor în derulare, tocmai 
pentru a nu creea discriminare”, a declarat Daniel Zamfir, pentru MEDIAFAX. 
El a adăugat că membrii comisiei au întocmit un aviz favorabil şi că proiectul de lege va merge direct în plenul 
Senatului. 
Iniţiatorul proiectului de lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă nr.19/2019 pentru modificarea şi 
completarea unor acte normative este Guvernul României. 
Propunerea legislativă va fi dezbătută şi votată în Senat, ca primă Cameră sesizată. 
OUG 19/2019 a modificat modul în care este calculată rata pentru creditele în lei cu dobândă variabilă, începând 
cu data de 2 mai 2019, prin introducerea unui nou indice, care se aplică creditelor acordate consumatorilor după 
această dată, precum şi refinanţării creditelor acordate consumatorilor aflate în derulate la această dată. În plus, 
noul act normativ prevede că această modificare poate fi aplicată şi creditelor în derulare, dacă banca şi clientul 
ajung la o înţelegere în această privinţă - „cu acordul părţilor formalizat prin act adiţional la contractul de credit”. 
În prezent, pentru creditele în lei se aplică marja băncii şi indicele ROBOR, care reprezintă rata medie a dobânzii la 
care băncile româneşti se împrumută între ele în lei, astfel că este un indicator al pieţei monetare, iar din anul 
2010 a fost stabilit de Guvern drept referinţa în funcţie de care să fie stabilite ratele creditelor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Expert BNR: Nu putem susţine propunerea legislativă privind repatrierea aurului 
Adrian Dumitrescu, expert principal în cadrul Băncii Naţionale (BNR), a declarat marţi, în cadrul dezbaterilor din 
cadrul Comisiei de Buget, finanţe şi bănci a Camerei Deputaţilor, că BNR nu poate susţine propunerea legislativă 
care prevede repatrierea a 91,5% din rezervele de aur din străinătate. 
Expertul BNR a afirmat că orice iniţiativă de modificare a legii de funcţionare a Băncii Naţionale presupune 
consultarea obligatorie a Băncii Centrale Europene (BCE). 
"Poziţia BNR este că BNR nu poate susţine propunerea legislativă în discuţie în forma adoptată în Senat şi nici nu 
poate accepta integral propunerile de amendamente primite de la senatorul Şerban Nicolae. Potrivit legislaţiei 
europene, orice iniţiativă de modificare a legii 312 privind statutul BNR presupune consultarea obligatorie a Băncii 
Centrale Europene înaintea adoptării propunerii legislative de către Parlament, astfel încât avizul acestei instituţii 
europene să poată să fie luat în considerare. Potrivit BCE, atribuţia băncilor centrale privind deţinerea şi 
administrarea rezervelor oficiale ale statelor membre implică luarea unor decizii privind deţinerea, păstrarea, 
dispunerea, negocierea şi administrarea zilnică, precum şi administrarea pe termen lung a rezervelor 
internaţionale. BCE subliniază că băncile centrale naţionale de bucură de independenţă în ceea ce priveşte toate 
acţiunile legate de deţinerea şi administrarea rezervelor internaţionale", a declarat reprezentantul BNR. 
`Tot BCE defineşte deţinerea şi administrarea rezervelor oficiale statelor membre ca fiind o misiune fundamentală 
care urmează să fie îndeplinită de băncile centrale naţionale care fac parte din sistemul european al băncilor 
centrale. Această dispoziţie al tratatului european impune păstrarea la banca centrală naţională a competenţei de 
a lua decizii cu privire la utilizarea activelor băncilor centrale naţionale", a completat Adrian Dumitrescu. 
Comisia de Buget, finanţe şi bănci a Camerei Deputaţilor a votat un raport favorabil, cu amendamente, pe 
proiectul legislativ iniţiat de Liviu Dragnea şi Şerban Nicolae, care prevede ca BNR să repatrieze 91,5% din aurul 
depozitat de România în străinătate, cântărind 56 de tone. 
Comisia a votat şi un amendament prin care, în caz de situaţie de criză care ar pune în pericol stabilitatea 
monetară, ţinta de inflaţie sau politicile macroeconomice, BNR informează Parlamentul şi Guvernul în cel mult 20 
de zile. 
"Se păstrează intrenţia iniţială şi se simplifică dispoziţiile, în sensul în care însuşindu-ne o serie întreagă de 
observaţii, propuneri făcute şi de Consiliul Legislativ şi de BNR, se păstrează propunerea iniţială a proiectului, 
aceea de a constitui rezerva de aur a BNR doar pe teritoriul României şi de informare de îndată dar nu mai târziu 
de 20 de zile de către BNR a Parlamentului, respectiv a Guvernului, în cazul în care apar situaţii de criză care ar 
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pune în pericol stabilitatea monetară, ţinta de inflaţie, politicile macroeconomice", a declarat deputatul PSD 
Şerban Nicolae. 
Senatul a adoptat, în calitate de prim for sesizat, proiectul legislativ. 
În prezent, România are rezerve de aur, care fac parte din rezervele internaţionale, de aproape 103,7 tone, 
respectiv 103.697 de kilograme şi 790 grame de aur fin, reprezentând 9-10% din rezervele internaţionale ale ţării. 
Cantitatea de aur din rezervă este aproximativ aceeşai din 2007 până în prezent, dar valoarea ei a crescut de la 
1,6 miliarde de euro în 2007 la 3,7 miliarde euro în decembrie 2018. Circa 60%, peste 61,2 tone, este depozitat la 
Banca Angliei, dar se află în custodia BNR, astfel că Banca Angliei nu poate efectua niciun fel de operaţiuni care 
vizează aurul României. 
Faţă de aceste niveluri, reiese că proiectul de act normativ propune ca România să mai păstreze rezerve de aur în 
străinătate de 5,185 tone, iar repatrierea să fie de peste 56 de tone, respectiv 91,5% din cantitatea actuală aflată 
în străinătate. 
Senatul a adoptat iniţiativa legislativă ca primă Cameră sesizată, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mugur Isărescu: 'Aderarea la zona euro nu este un panaceu, nu rezolvă automat problemele unei economii, 
ba poate chiar să le agraveze' 
Aderarea la zona euro nu este un panaceu, nu rezolvă automat problemele unei economii, ba poate chiar să le 
agraveze, a afirmat marţi guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, la prezentarea Raportului de fundamentare a 
Planului Naţional de adoptare a monedei euro, potrivit agerpres.ro. 
"Trebuie să fim conştienţi cu toţii că aderarea la zona euro nu este un panaceu, nu rezolvă automat problemele 
unei economii, ba poate chiar să le agraveze, ci este o etapă a procesului de convergenţă, iar pentru derularea 
adecvată a acestuia sunt extrem de importante coerenţa şi sustenabilitatea politicilor economice", a avertizat 
guvernatorul BNR. 
Acesta a recomandat o abordare sustenabilă a atingerii convergenţei reale a economiei româneşti în detrimentul 
grabei. 
"Sporirea rezilienţei economiei româneşti şi a potenţialului ei de creştere sunt evoluţii benefice şi în sine, nu doar 
din perspectiva adoptării monedei unice. Pentru dezvoltarea adecvată şi armonioasă pe termen mediu şi lung, 
România are oricum nevoie de progrese substanţiale în planul asigurării robusteţii economiei naţionale. Acestea 
nu trebuie în nici un caz tratate ca sacrificii făcute pentru a promova examenul de aderare la zona euro. Pe calea 
pentru o convergenţă lină şi sustenabilă, un principiu călăuzitor important este de a evita înscrierea pe o 
traiectorie divergentă, cu alte cuvinte de a nu rătăci drumul, de a o apuca pe o altă cale decât cea care duce spre 
zona euro. În bătălia pentru convergenţă, trebuie să fim atenţi să evităm divergenţa. Dictonul latin 'Festina Lente' 
se aplică şi în acest caz. A ne grăbi încet pe calea convergenţei înseamnă să o parcurgem într-o cadenţă 
sustenabilă pe termen mediu şi lung. Din această perspectivă, aş aborda problematica privitoare la convergenţă 
nu ca pe o cursă în care cel mai rapid primul este şi cel mai potrivit, ci ca pe un proces complex, care oferă 
concurentului care îşi dozează bine efortul, un maratonist mult mai degrabă decât un sprinter, posibilitatea de a 
profita de majoritatea beneficiilor potenţiale, evitând în acelaşi timp asumarea unor riscuri excesive", a declarat 
Mugur Isărescu. 
Guvernatorul BNR a apreciat că data-ţintă pentru adoptarea euro rămâne un subiect deschis discuţiilor. 
"În urma activităţii Comisiei avem două documente extrem de importante pentru derularea adecvată a procesului 
de trecere la euro, precum şi o dată-ţintă, care este rezonabilă şi realizabilă, dar pe marginea căreia se mai poate 
discuta, în funcţie de evoluţiile complete din perioada următoare. Indiferent de progresele realizate deja, sau care 
vor fi consemnate în economia românească în perioada următoare, trebuie urmărit şi ce se întâmplă în Europa, şi 
în special ce se întâmplă în zona euro, care trece printr-un proces de ameliorare - poate nu e cuvântul cel mai bun 
- şi de consolidare a cadrului de guvernanţă", a afirmat Mugur Isărescu. 
Acesta a amintit că statele cu economii de mari dimensiuni din Europa de Est tratează cu prudenţă şi reticenţă 
subiectul aderării la moneda euro. 
"Se impune să privim şi către abordarea altor ţări din zona noastră estică şi central europeană, care se află pe un 
drum similar. Trebuie remarcat că până în prezent au intrat în zona euro mai degrabă ţările cu economii de 
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dimensiuni reduse, în timp ce economiile mai mari, precum Ungaria, Cehia şi Polonia, tind să trateze acest proces 
cu prudenţă sporită, ba chiar cu reticenţă în cadrul stabilirii nivelului optim de convergenţă reală la momentul 
adoptării euro", a afirmat guvernatorul BNR. 
Acesta a avertizat că statele din zona euro nu şi-au îmbunătăţit convergenţa după adoptarea monedei comune. 
"Este important să se sublinieze importanţa ajungerii la un anumit grad minim de convergenţă reală înainte de 
adoptarea euro, în condiţiile în care, spre deosebire de Uniunea Europeană, zona euro s-a dovedit a nu fi un club 
de convergenţă. Membrii săi actuali nu şi-au îmbunătăţit neapărat nivelul de convergenţă reală după adoptarea 
euro. Nu trebuie să ignorăm nici problematica disparităţilor regionale: în timp ce convergenţa reală a României a 
avansat substanţial, decalajele dintre zonele sale de dezvoltare au rămas importante sau chiar s-au adâncit în 
timp. S-a întâmplat astfel ca urmare a ritmurilor diferite de convergenţă reală, care au condus la apariţia unor poli 
de competitivitate regională, o dată cu cronicizarea unor zone de sărăcie. O adoptare cu succes a monedei unice 
reclamă acţiuni concrete şi eficiente în sensul ameliorării acestei situaţii", a apreciat Mugur Isărescu. 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, la începutul acestei luni, că România are un plan foarte bine 
stabilit în privinţa trecerii la moneda euro, iar obiectivul rămâne clar anul 2024. 
Guvernatorul BNR a participat marţi la evenimentul de prezentare a Raportului de fundamentare a Planului 
naţional de adoptare a monedei euro, desfăşurat la Academia Română. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CEx al PSD se reuneşte astăzi la Parlament: Remanierea guvernamentală şi decizia în privinţa lui Toader, 
printre temele de discuţie 
Comitetul Executiv al PSD va avea şedinţă, miercuri la Parlament, începând cu ora 12.00. Printre temele de 
discuţie ale social-democraţilor ar putea fi remanierea guvernamentală, cât şi calea de acţiune cu privire la 
Tudorel Toader, au declarat surse politice, pentru MEDIAFAX. 
Remanierea guvernamentală va fi o temă în CEx al PSD, în condiţiile în care Rovana Plumb deschide lista 
candidaţilor PSD la europarlamentare, ea fiind ministrul al Fondurilor Europene, au precizat sursele citate. De 
asemenea, un alt membru al Cabinetului Dăncilă care este şi candidat la alegerile pentru PE este mininistrul 
pentru românii de pretutindeni Natalia Intotero. 
De asemenea, sursele menţionate au adăugat că vor fi discuţii şi despre nemulţumirile social-democraţilor cu 
privire la ministrul Justiţiei Tudorel Toader. Premierul Viorica Dăncilă va participa la şedinţa CEx, au mai precizat 
sursele citate. 
Întrebat, marţi la Parlament, dacă se aşteaptă să fie remaniat sau dacă îşi va da demisia, în cazul în care PSD va 
decide să îi retragă sprijinul politic, Tudorel Toader a răspuns: „Mâine (miercuri - n.r.) voi fi ministru. Voi fi 
ministru, am spus-o de o mie de ori dar nu vreţi să reţineţi, până în momentul în care în Monitorul Oficial apare 
decizia. Până atunci voi fi”. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, joi, că l-a respectat foarte mult pe Tudorel Toader, însă a precizat că 
ministrul Justiţiei a greşit foarte mult şi că el, personal, „are o supărare foarte mare” din această cauză. El a 
adăugat că premierul Viorica Dăncilă trebuie să decidă dacă ministrul mai are susţinere în Guvern. Liderul social-
democrat a mai precizat că probabil remanierea ministrului Justiţiei va fi discutată în următoarea şedinţă a CEx al 
PSD, însă acesta nu va fi subiectul principal. 
Referitor la o posibilă demitere a ministrului Justiţiei, Viorica Dăncilă a declarat, pe 8 aprilie, că va lua o decizie 
după ce va asculta părerea colegilor în şedinţa Comitetului Executiv al PSD. Premierul a precizat că va prezenta 
social-democraţilor evaluarea sa în legătură cu Tudorel Toader. 
Despre moţiunea simplă a Opoziţiei la adresa lui Tudorel Toader care a fost amânat în trei rânduri până acum, 
Călin Popescu Tăriceanu a spus, marţi, că cel mai probabil aceasta va fi dezbătută şi votată în plenul de miercuri al 
Senatului. 
„Mâine (miercuri - n.r.) cel mai probabil va fi moţiunea simplă depusă de Opoziţie pe justiţie. Eu am spus că nu 
pot să votez să fac parte din această acţiune. Eu cred că ar fi un cadou prea frumos pentru Opoziţie”, a declarat 
Tăriceanu, la TVR 1. 
Comisia pentru legile justiţiei a adoptat, marţi, raport favorabil pe proiectului de modificarea a Codului penal, în 
urma deciziei CCR. La discuţiile forului legislativ a participat şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
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La începutul şedinţei Comisiei, Florin Iordache a spus că el personal nu l-a invitat pe ministrul Justiţiei Tudorel 
Toader, fiind o greşeală a staff-ului tehnic. El a adăugat că e regretabil că Guvernul nu a reuşit să transpună 
decizia CCR în codurile penale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia Iordache îşi reintră în rol: Raport favorabil pe proiectul de Cod penal/ Toader a ajuns neinvitat la 
şedinţă. Iordache: Eu personal nu l-am invitat. E o greşeală/ REPLICA primită 
Comisia specială pentru modificarea legilor justiţiei, condusă de Florin Iordache, se va reuni, marţi, de la ora 
15:30, pentru a începe dezbaterile pe modificarea codurilor penale, a transmis USR, precizând că membrii 
comisiei au primit un mesaj în care au fost convocaţi în şedinţă. 
UPDATE ora 17.10: Tudorel Toader a declarat, marţi, că, fiind un proiect legislativ, era obligaţia Parlamentului de 
a aduce Codurile penale în conformitate cu deciziile CCR. Ministrul Justiţiei a precizat că nu sunt argumentate 
afirmaţiile potrivit cărora Guvernul nu şi-a îndeplinit obligaţia. 
„În iulie 2017-noiembrie 2017 Ministerul Justiţiei a finalizat două proiecte de lege, Codul penal şi Codul de 
procedură penală, pe care le-a trecut în Guvern, Guvernul le-a aprobat şi le-a trimis la Parlament pentru ce? 
Pentru modificarea Codului penal în accord cu deciziile CCR, în noiembrie 2017 priiect de lege pentru modificares 
Codului de procedură penală în acord cu CCR şi transpunerea directive privind prezumţia de nevinovăţie. Un an 
mai mult şi jumătate au fost trimise în Parlament, greu de susţinut afirmaţia care s-a repetat că Guvernul nu şi-a 
îndeplinit obligaţia ca în cele 45 de zile şi aşa mai departe. Eu vorbesc în numele Ministerului, al meu personal şi nu 
a celor care nu au continuat procesul legislativ de punere în acord. Acum să răspund punctual la întrebarea la 
întrebările care au fost puse şi care sunt pertinente”, a mai spus Toader. 
Ministrul a adăugat că atunci când vorbim despre norme de lege precum codurile penale nu se poate spune că 
decizia de neconstituţionalitate nu este obligatorie. 
„Obligaţia de modificare a legii în vigoare, nu a proiectului de lege, deci se referă la obligaţia legii în vigoare nu la 
proiectul de lege când se publică decizia în Monitorul Oficial, iar textul neconstituţional se suspendă dacă în 45 de 
zile legiuitorul nu revine textul îşi încetează efectul. Aveaţi Constituţia, dacă spune că textul declarat 
neconstituţional îşi încetează efectul înseamnă că textul e în vigoare, obligaţia deci izvorăşte din deciziile de 
neconstituţionalitate sau interpretative privind norme juridice în vigoare. Când vorbim de norme de lege precum 
cel de faţă, Codul penal sau Codul de procedură penală, nu putem spune că decizia de neconstituţionalitate nu 
produce efecte nu e obligatorie, ea e obligatorie. Dar unde este obligaţia? Nu de a o transpune în legislaţie, de a 
aduce soluţia considerată constituţională în câmpul activ al legii. Obligaţia este pentru legiuitor. Dacă legiuitorul 
doreşte să continue procesul legislativ să adopte acea lege, e obligat ca să respecte soluţiile din decizia CCR, dacă 
e o soluţie de neconstituţionalitate legiuitorul trebuie să o elimine”, a conchis Tudorel Toader. 
UPDATE ora 17.07: Comisia pentru legile justiţiei a adoptat raport favorabil pe proiectul de Cod penal 
Comisia pentru legile justiţiei a adoptat, marţi, raport favorabil pe proiectului de modificarea a Codului penal, în 
urma deciziei CCR. La discuţiile forului legislativ a participat şi ministrul Justiţiei, Tudorel Toader. 
Raportul de admitere cu amendamente a fost adoptat de Comisia specială cu 12 voturi pentru şi 7 împotrivă. 
Potrivit documentului obţinut de MEDIAFAX, amendamentele privesc eliminarea prevederilor declarate 
neconstituţionale de CCR. De asemenea, Comisia specială pentru legile justiţiei va prelua prevederile declarate 
constituţionale de CCR. 
Printre articolele eliminate, în urma deciziei CCR, se numără şi articolul 64 (1), care prevedea: „ În cazul în care 
pedeapsa amenzii nu poate fi executată în tot sau în parte din motive neimputabile persoanei condamnate, 
instanţa înlocuieşte obligaţia de plată a amenzii neexecutate cu obligaţia de a presta o muncă neremunerată în 
folosul comunităţii, afară de cazul în care, din cauza stării de sănătate stabilite prin expertiză medico-legală, 
persoana nu poate presta această muncă. Unei zile-amendă îi corespunde o zi de muncă în folosul comunităţii”. 
Astfel, articolul 64 (1) revine la forma în vigoare: „Executarea pedepsei amenzii prin prestarea unei munci 
neremunerate în folosul comunităţii (1) În cazul în care pedeapsa amenzii nu poate fi executată în tot sau în parte 
din motive neimputabile persoanei condamnate, cu consimţământul acesteia, instanţa înlocuieşte obligaţia de 
plată a amenzii neexecutate cu obligaţia de a presta o muncă neremunerată în folosul comunităţii, afară de cazul 
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în care, din cauza stării de sănătate, persoana nu poate presta această muncă. Unei zile-amendă îi corespunde o zi 
de muncă în folosul comunităţii”. 
Şi articolul 96 (4) din proiectul de lege trimis la promulgare va fi eliminat. Acesta prevedea: „Dacă pe parcursul 
termenului de supraveghere cel condamnat a săvârşit o nouă infracţiune, cu intenţie descoperită până la 
împlinirea termenului şi pentru care s-a pronunţat o condamnare la pedeapsa închisorii mai mare de un an, chiar 
după expirarea acestui termen, instanţa revocă suspendarea şi dispune executarea pedepsei.” 
În legea în vigoare, articolul 96 (4) arată: „Revocarea suspendării executării pedepsei sub supraveghere (4) Dacă 
pe parcursul termenului de supraveghere cel condamnat a săvârşit o nouă infracţiune, descoperită până la 
împlinirea termenului şi pentru care s-a pronunţat o condamnare la pedeapsa închisorii, chiar după expirarea 
acestui termen, instanţa revocă suspendarea şi dispune executarea pedepsei”. 
Şi prevederile declarate neconstituţionale ale articolului 100 privind condiţiile liberării condiţionate în cazul 
pedepsei cu închisoarea sunt propuse a fi eliminate de către Comisia pe legile justiţiei. Astfel, se propune 
eliminarea literei d) a articolului 100, care prevede: „nu există probe din care instanţa să aprecieze că persoana 
condamnată nu s-ar fi îndreptat şi nu s-ar putea reintegra în societate”. 
Restul prevederilor din articolul 100 vor fi preluate în comisie, după ce Curtea Constituţională a decis că 
prevederile sunt constituţionale: 
„Art. 100. – (1) Liberarea condiţionată în cazul închisorii poate fi dispusă, dacă: 
a) cel condamnat a executat cel puţin jumătate din durata pedepsei, în cazul închisorii care nu depăşeşte 10 ani, 
sau cel puţin două treimi din durata pedepsei, dar nu mai mult de 15 de ani, în cazul închisorii mai mari de 10 ani; 
b) cel condamnat se află în executarea pedepsei în regim semideschis sau deschis; 
c) cel condamnat a îndeplinit integral obligaţiile civile stabilite prin hotărârea de condamnare, afară de cazul când 
dovedeşte că nu a avut nicio posibilitate să le îndeplinească”, prevede articolul 100 din proiectul de lege privind 
Codul penal, trimis la promulgare. 
De asemenea, comisia va modifica şi articolul 75 privind circumstanţe atenuante, declarat constituţional de CCR. 
„Articolul 75 alineatul (1), litera d) se modifică şi va avea următorul cuprins: „d) acoperirea integrală a 
prejudiciului material cauzat prin infracţiune, în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, până la rămânerea 
definitivă a hotărârii judecătoreşti, dacă făptuitorul nu a mai beneficiat de această circumstanţă într-un interval 
de 5 ani anterior comiterii faptei. Circumstanţa atenuantă nu se aplică în cazul săvârşirii următoarelor infracţiuni, 
dacă au produs un prejudiciu material: tâlhărie, piraterie, furt calificat, fraude comise prin sisteme informatice şi 
mijloace de plată electronice”, potrivit amendamentului din draftul amendamentelor pentru modificarea Codului 
penal, transmis Comisiei Iordache. 
În legea în vigoare, articolul 75 (1), litera d). arată astfel: „Art. 75: Circumstanţe atenuante (1) Următoarele 
împrejurări constituie circumstanţe atenuante legale: d) acoperirea integrală a prejudiciului material cauzat prin 
infracţiune, în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, până la primul termen de judecată, dacă făptuitorul nu a 
mai beneficiat de această circumstanţă într-un interval de 5 ani anterior comiterii faptei. Circumstanţa atenuantă 
nu se aplică în cazul săvârşirii următoarelor infracţiuni: contra persoanei, de furt calificat, tâlhărie, piraterie, 
fraude comise prin sisteme informatice şi mijloace de plată electronice, ultraj, ultraj judiciar, purtare abuzivă, 
infracţiuni contra siguranţei publice, infracţiuni contra sănătăţii publice, infracţiuni contra libertăţii religioase şi 
respectului datorat persoanelor decedate, contra securităţii naţionale, contra capacităţii de luptă a forţelor 
armate, infracţiunilor de genocid, contra umanităţii şi de război, a infracţiunilor privind frontiera de stat a 
României, a infracţiunilor la legislaţia privind prevenirea şi combaterea terorismului, a infracţiunilor de corupţie, 
infracţiunilor asimilate infracţiunilor de corupţie, a celor împotriva intereselor financiare ale Uniunii Europene, a 
infracţiunilor privitoare la nerespectarea regimului materiilor explozive şi al precursorilor de explozivi 
restricţionaţi, materialelor nucleare sau al altor materii radioactive, privind regimul juridic al drogurilor, privind 
regimul juridic al precursorilor de droguri, a celor privind spălarea banilor, privind activităţile aeronautice civile şi 
cele care pot pune în pericol siguranţa zborurilor şi securitatea aeronautică, privind protecţia martorilor, privind 
interzicerea organizaţiilor şi simbolurilor cu caracter fascist, rasist sau xenofob şi a promovării cultului persoanelor 
vinovate de săvârşirea unor infracţiuni contra păcii şi omenirii, a celor privind traficul de organe, ţesuturi sau 
celule de origine umană, privind prevenirea şi combaterea pornografiei şi a celor la regimul adopţiilor”. 
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UPDATE ora 15.41: Iordache, despre prezenţa lui Toader: Eu personal nu l-am invitat. A fost o greşeală a 
staffului 
Preşedintele Comisiei pentru legilor justiţiei Florin Iordache a declarat că el personal nu l-a invitat pe ministrul 
Justiţiei Tudorel Toader, fiind o greşeală a staff-ului tehnic. El a adăugat că e regretabil că Guvernul nu a reuşit să 
transpună decizia CCR în codurile penale. 
„Vă voi exprima un punct de vedere al PSD. Suntem aici datorită faptului că dintr-o regretabilă eroare a guvernării 
PSD-ALDE Guvenrul nu a reuşit să implementeze deciziile constituţionale, potrivit ultimei decizii ale CCR. De aceea 
nu am invitat astăzi reprezentanţii ministerului, pentru că e anormal. Eu personal nu l-am invitat. A fost o greşeală 
a staffului. Guvernul a avut patru luni de zile la dispoziţie să ducă la îndeplinire decizia CCR şi din săptămână în 
săptămână, din lună în lună ne-am trezit în luna aprilie când decizia CCR care stabilea că anumite articole ale 
Codului penal sunt constituţionale şi alte articole sunt neconstituţionale, suntem în aceeaşi situaţie. În consecinţă, 
decizia politică a noastră este aceea de a discuta acele articole neconstituţionale declarate de Curte să fie 
eliminate”, a susţinut Florin Iordache, la discuţiile pe Codurile penale din cadrul Comisiei speciale de modificare a 
legilor justiţiei. 
El a anunţat şi calendarul de adoptare a Codurilor penale de către Parlament. 
„Trimitem Senatului forma Codului penal cu articolele declarate constituţionale şă fie adoptată mâine, iar 
săptămâna viitoare atât Codul penal cât şi Codul de procedură penală să fie adoptate de către Camera 
Deputaţilor. În consecinţă preşedintele României să aibă două legi, Codul penal şi Codul de procedură penală, cu 
toate acele articole declarate constituţionale şi atunci posibilitatea atacării la Curte a dumneavoastră sau a 
preşedintelui, să puteţi ataca sau există varianta reexaminării. (...) Propunerea noastră e să fie eliminate articolele 
cu vicii de constituţionalitate”, a conchis Iordache. 
Tudorel Toader a declarat că secretarul de stat Mariana Moţ i-a transmis că Ministerul Justiţiei a fost invitat la 
dezbaterile Comisiei pentru legile justiţiei. Replica acestuia vine după ce Florin Iordache i-a spus lui Toader că „el 
personal nu l-a invitat pe ministru”, fiind o greşeală a staffului 
„Sigur că da, domnul ministru a venit doar să vă vadă cum vă contraziceţi, dar nu ăsta e motivul. Eu am declarat 
de foarte multe ori că am dat curs tuturor invitaţiilor pe care le-am primit. Astăzi, doamna secretar de stat Moţ 
mi-a spus că ministerul a fost invitat la debutul dezbaterilor pentru reluarea acestui proiect de lege. Acesta este 
motivul pentru care am venit”, a afirmat Tudorel Toader, la începutul dezbaterilor Comisiei pe modificarea 
Codului penal. 
UPDATE ora 15.41: Ministrul Justiţiei Tudorel Toader participă, la ora transmiterii acestei ştiri, la şedinţa de marţi 
a Comisiei speciale pentru modificarea legilor justiţiei, condusă de Florin Iordache, care dezbate modificarea 
codurilor penale. 
Comisia Iordache îşi reintră în rol şi începe modificarea codurilor penale 
„Florin Iordache execută ordinele lui Dragnea la foc automat! Deputaţii din Comisia Juridică au fost convocaţi azi, 
la ora 15:30, în Comisia specială pentru a modifica rapid Codul Penal, dar şi Legea 78/2000 pentru prevenirea şi 
sancţionarea faptelor de corupţie. 
PSD vrea să impună următoarele modificări: reducerea termenelor de prescripţie, abrogarea neglijenţei în serviciu, 
micşorarea termenelor la eliberarea condiţionată. Şi, nu în ultimul rând, vrea să abroge articolul în baza căruia 
Dragnea ar putea fi condamnat în dosarul angajărilor fictive! Infractorii îşi fac, din nou, legislaţia penală”, a 
transmis USR, pe Facebook. 
Birourile reunite ale Parlamentului au stabilit, luni, prelungirea perioadei de activitate a Comisiei speciale pe legile 
justiţiei pentru o perioadă de 120 de zile, în contextul în care Liviu Dragnea spunea, săptămâna trecută, că 
Parlamentul trebuie să reia modificarea codurilor penale. 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, miercurea trecută, întrebat dacă Parlamentul va modifica proiectele 
Codului penal şi Codului de procedură penală, că Legislativul a luat o pauză pentru a fost păcălit de către Guvern, 
însă acum îşi va relua atribuţiile. 
Chestionat dacă vor fi modificate codurile penale de către Legislativ, Liviu Dragnea a răspuns: „Da, Parlamentul 
trebuie să lucreze. A luat o pauză, fiind păcălit de către Guvern, şi acum o să îşi reintre în atribuţii”. 
În replică, ministrul Justiţiei Tudorel Toader a explicat că proiectele Codului penal şi Codului de procedură penală 
pot fi modificate mai rapid de Parlament, dacă sunt în procedură de urgenţă, doar printr-o OUG. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisiile juridice, aviz favorabil pentru organizarea referendumului solicitat de Iohannis 
Comisiile juridice reunite ale Parlamentului au avizat, marţi, favorabil solicitarea preşedintelui Klaus Iohannis de a 
organiza un referendum pe tema justiţiei pe data de 26 mai, odată cu alegerile pentru Parlamentul European. 
Avizul favorabil a fost întocmit de membrii comisiilor juridice reunite ale Parlamentului, cu unanimitate de voturi. 
Florin Iordache a afirmat, în timpul dezbaterilor, că PSD susţine avizul favorabil fără niciun fel de intervenţii. 
„Noi majoritatea susţinem un acord favorabil cu niciun fel de intervenţii. Este dreptul preşedintelui să solicite 
organizarea referendumului”, a susţinut deputatul PSD Florin Iordache. 
Astfel, miercuri va avea loc plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru dezbatere şi vot asupra 
solicitării preşedintelui Klaus Iohannis de a organiza referendum pe tema justiţiei. 
Pe 1 aprilie, Klaus Iohannis a anunţat că va adresa Parlamentului o nouă consultare care lărgeşte aria de 
cuprindere pentru referendum, pentru a-l face „mai eficient şi mai puternic”. 
La patru zile distanţă, şeful statului a spus că cele două teme, transmise Legislativului, ca fiind de interes naţional 
care urmează să fie puse în discuţie la referendumul din 26 mai sunt: interzicerea amnistiei şi graţierii pentru 
fapte de corupţie şi interzicerea ordonanţelor de urgenţă ale Guvernului în domeniul infracţiunilor, pedepselor şi 
al organizării judiciare corelată cu dreptul altor autorităţi constituţionale de a sesiza direct Curtea Constituţională 
cu privire la ordonanţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Motiunea impotriva ministrului Energiei a cazut la vot 
Deputatii au respins, marti, cu 155 de voturi "impotriva", 95 "pentru" si 19 abtineri. motiunea simpla depusa de 
67 de parlamentari PNL impotriva ministrului Energiei, Anton Anton. 
Deputatii Opozitiei l-au acuzat luni - in timpul dezbaterii motiunii pe care Ziare.com v-a transmis-o in format LIVE 
TEXT - pe Anton Anton (ALDE) ca, in loc sa munceasca pentru dezvoltarea sectorului energetic, prefera sa stea 
confortabil pe scaunul de ministru, ignorand problemele reale ale industriei de profil. 
Mai mult chiar - au sustinut deputatii PNL si USR in timpul dezbaterii motiunii - Anton Anton ar fi acceptat 
politizarea Energiei (prin tolerarea numirii, in functii cheie din sector, a unor clienti politici incompetenti). 
In plus, tot ministrul Energiei ar fi blocat investitii importante (printre care si exploatarile offshore din Marea 
Neagra) si ar fi "deschis robinetul cu gaz rusesc", in Romania. 
Totodata, deputatii Opozitiei au sustinut ca ministrul Energiei a luat masuri comuniste prin plafonarile de pret la 
gaze si electricitate impuse odata cu adoptarea OUG 114. 
In replica, Anton Anton a sustinut ca Opozitia greseste si ca, dimpotriva, in mandatul sau au demarat investitii 
vitale pentru Energie. Spre exemplu - a spus Anton - s-au facut exproprieri importante pentru extinderea a doua 
cariere de carbune de la CEOltenia. In plus, s-ar fi gasit solutii si pentru acoperirea costurilor certificatelor de CO2 
(un fel de taxa de poluare) ale CEOltenia, care ingreuneaza activitatea complextului energetic. 
Nu in ultimul rand, Nuclearelectrica, Hidroelectrica si Romgaz ar fi obtinut profituri record si au toate investitii 
masive in derulare. Printre acestea s-ar numara: constructia a doua reactoare (proiect al Nuclearelectrica in cazul 
caruia finalizarea e incerta), retehnologizare de grupuri energetice (la Hidroelectrica) si constructia de centrale 
(cum ar fi cea de la Iernut, a Romgaz), a mai spus Anton Anton. 
Tot luni, Anton a spus ca Nuclearelectrica, Hidroelectrica si Romgaz au obtinut profituri record in 2018 (fara a 
mentiona ca, deja de doi ani, statul ia peste 90% din profitul companiilor de stat). 
De asemenea, ministrul Energiei a sustinut ca Romania are strategie energetica (desi, in realitate, aceasta este 
inca in faza de negociere) si a negat orice act care sa ii fi favorizat pe rusi, deschizandu-le piata nationala de gaze 
(desi tocmai asta face OUG 114 - n.red.). 
In mod evident, argumentele lui Anton Anton n-au putut ascunde faptul ca sectorul energetic romanesc e in 
declin, iar acest fapt slabeste securitatea energetica a tarii. Cu toate astea, faptul ca PSD+ALDE detin majoritatea 
in Camera Deputatilor a contat, iar motiunea impotriva ministrului Energiei a fost respinsa. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Răzvan Cuc ameninţă cu rezilirea contractului Autostrăzii Transilvania/ Nemulţumirile ministrului 
Transporturilor 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a ameninţat, marţi, cu rezilierea contractului antreprenorul care execută 
lucrările pe lotul Cheţani – Câmpia Turzii al Autostrăzii Transilvania, acesta declarându-se nemulţumit de 
mobilizarea din teren, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Răzvan Cuc a declarat, marţi, pe tronsonul Târgu Mureş – Câmpia Turzii al Autostrăzii Transilvania, că nu va tolera 
un astfel de comportament în condiţiile în care ministerul şi statul român sunt un partener onest în relaţia cu 
constructorii. 
„La cel de-al doilea lot pe care l-am vizitat pot să spun că sunt profund nemulţumit de modul în care s-a mobilizat 
constructorul, miercuri va veni la directorul Neaga (de la CNAIR – n.a.) antreprenorul de pe Cheţani – Câmpia 
Turzii pentru a avea o discuţie foarte aplicată. A avansat faţă de ultima vizită, dar mobilizarea pe care o văd în 
şantier este nesatisfăcătoare, nu o să tolerez un astfel de comportament în condiţiile în care ministerul şi statul 
român sunt un partener onest în relaţia pe care o avem cu constructorii. Dacă nu se mobilizează, cu siguranţă vom 
trecem la etapa următoare, probabil reziliem contractul”, a spus Cuc. 
În ceea ce priveşte lotul Iernut – Cheţani, cu o lungime de 18 kilometri, acesta ar putea fi deschis traficului în luna 
decembrie. 
„Pe Iernut - Cheţani s-a văzut mobilizare. Vorbeam de 180 de utilaje, 400 de oameni care erau la lucru. Era 
furnicar, oamenii munceau. Aici vorbim de sub jumătate ce am găsit pe acel tronson. Tocmai de asta 
constructorul se prezintă cu explicaţii la noi. Foarte clar”, a mai spus Răzvan Cuc. 
Ministrul Transporturilor a efectuat, marţi, o vizită de lucru pentru a verifica stadiul lucrărilor la Autostrada 
Transilvania pe tronsonul Târgu Mureş - Câmpia Turzii. 
Lotul din Autostrada Transilvania dintre Câmpia Turzii, judeţul Cluj – Cheţani, judeţul Mureş, are o lungime de 
aproape 16 km şi este executat de asocierea SC Straco Grup SRL – SC Specialist Consulting SRL – SC Total Road 
SRL, având o valoare de peste 236 de milioane de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Șeful Ford România, avertisment tranșant pentru Guvern: Vom vedea unde ne vom investi banii în viitor 
Ian Pearson, CEO-ul Ford România, a explicat că a avut discuții cu ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc și 
premierul Viorica Dăncilă, iar aceștia l-au înștiințat că sunt întârzieri la construcția drumului expres Craiova-Pitești. 
Pearson a spus că așteaptă de la Guvern un plan cu grafice foarte clare și precise, iar dacă acestea nu vor fi 
respectate, compania va analiza unde își va investi banii în viitor. 
Mesajul meu nu s-a schimbat față de ceea ce am discutat ultima oară și ceea ce i-am pus premierului și ministrului 
transporturilor când au fost aici. Și-au luat angajamente referitoare la terminarea proiectelor de infrastructură și 
este foarte important să respecte acele angajamente (...) Într-adevăr, infrastructura este foarte importantă 
pentru noi. Noi am investit 1,5 miliarde de euro până acum. I-am investit, iar până la sfârșitul acestui an vom 
produce un al doilea produs aici (n.r. modeul Puma). Acea investiție a fost una pe termen lung. Pe măsură ce 
mergem înainte, compania va lua decizii referitoare la unde își va investi banii. Va investi acolo unde are sens să 
investească din perspectiva de business. Așa este în orice țară. Trebuie să vedem ce se va întâmpla în România și, 
având în vedere ceea ce se va întâmpla efectiv, ne vom investi banii în viitor.”, a spus Ian Pearson, la RFI. 
UPDATE: Precizări ulterioare ale companiei Ford arată că declarația lui Ian Pearson nu este un anunț de plecare 
din România ci mai degrabă un calcul de bussines în privința viitoarelor investiții. 
Pearson a cerut Guvernului date foarte clare și precise, dar și respectarea calendarului asumat. 
”Când am fost acolo, unul dintre lucrurile pe care le-am cerut a fost să avem o întâlnire ulterioară, probabil după 
o lună, la care să ni se explice fiecare fază, fiecare lot al drumului expres, faza de planificare, data la care utilajelor 
vor ajunge pe teren, data la care părți din cele patru loturi vor fi deschise. Trebuie să depășim nivelul coversației și 
să ajungem la chestiuni practice. E ca orice altă etapă a afacerii. Trebuie să fie bazată pe ceea ce vedem. Trebuie 
să fie acțiuni, nu cuvinte. Ceea ce avem nevoie și le-am și spus, este că ne vom întoarce într-o lună și vom discuta 
lot cu lot, ce secțiuni sunt și când va începe planificarea, când va fi terminat proiectul. Dar, mai important, vom 
discuta despre când va începe construcția și când va fi utilizabil drumul pentru camioane.”, a mai spus CEO-ul 
Ford. 
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(Sursa: stiripesurse) 
 

 Parlamentul a votat legea lui Serban Nicolae, care transforma insulele in paradis fiscal pentru cazinouri 
Camera Deputatilor a adoptat, marti, proiectul de lege care prevede un regim fiscal derogatoriu, precum scutiri 
sau reduceri de taxe, pentru terenurile si constructiile din insule, grinduri si alte suprafete de uscat cu potential de 
exploatare economica. 
Au fost inregistrate 177 de voturi "pentru", 85 "impotriva" si noua abtineri. 
Proiectul initiat de senatorul PSD Serban Nicolae instituie unui regim fiscal derogatoriu aplicabil unei anumite 
categorii de terenuri, constructiilor edificate pe acestea si activitatilor economice autorizate, fiind avute in vedere 
insulele, grindurile si alte suprafete de uscat cu potential de exploatare economica, rezultate prin actiuni sau 
modificari naturale ale teritoriului ori prin lucrari de amenajare hidrotehnica. 
Aceste terenuri sunt scutite de taxa pe teren, iar pentru anumite activitati se aplica TVA redus la 5%. 
Conform prevederilor adoptate, terenurile proprietate publica sau privata care fac obiectul acestei legi sunt 
insulele, grindurile si alte suprafete de uscat cu potential de exploatare economica, rezultate prin actiuni sau 
modificari naturale ale teritoriului ori prin lucrari de amenajare hidrotehnica. 
Aceste terenuri se transmit in domeniul public sau privat al unitatilor administrativ-teritoriale. Regimul fiscal 
derogatoriu se aplica in mod corespunzator si constructiilor civile edificate pe aceste terenuri, daca sunt destinate 
exclusiv activitatilor economice. 
Vor fi scutite de taxe inclusiv jocurile de noroc 
Prin derogare de la Codul Fiscal, aceste terenuri sunt scutite de taxa pe teren, cu respectarea legii in materia 
ajutorului de stat. 
Regimul fiscal derogatoriu se aplica corespunzator terenurilor concesionate de catre unitatile administrativ-
teritoriale daca sunt utilizate exclusiv pentru activitatile economice. 
Activitatile economice ce se pot autoriza pe aceste terenuri sunt cele de productie de energie regenerabila, 
turism, agrement, alimentatie publica, comert cu amanuntul, jocuri de noroc, precum si servicii conexe acestora. 
In privinta TVA, prin derogare de la Codul Fiscal, se aplica cota redusa de 5% asupra bazei de impozitare pentru 
urmatoarele livrari de bunuri si servicii: serviciile de alimentare cu apa si de canalizare; transportul de persoane si 
al bagajelor acestora; prestarea de servicii furnizate pentru curatarea strazilor, colectarea si tratarea deseurilor 
menajere, altele decat cele prestate de institutiile publice; livrarea de gaze naturale, electricitate sau de energie 
pentru incalzirea urbana. 
Jocurile de noroc ce se pot organiza sunt cele caracteristice cazinourilor, cluburilor de poker si jocuri bingo 
desfasurate in sali de joc, astfel cum sunt definite de OUG 77/2009, mai prevede proiectul. 
In limitele competentelor legale, autoritatile publice locale pot adopta masuri administrative, scutiri si alte 
facilitati, cu caracter temporar sau permanent, care sa contribuie la stimularea investitiilor si a dezvoltarii 
activitatilor economice, in conditiile prezentei legi. 
Reprezentantii PNL si USR au criticat acest proiect, liberalii anuntand ca il vor ataca la Curtea Constitutionala. 
"Se creeaza paradisuri fiscale pentru prieteni. Este vorba de rezolvarea unor interese de grup", a sustinut 
deputatul USR Stelian Ion. 
Liderul deputatilor liberali, Raluca Turcan, a informat ca PNL va contesta proiectul la Curtea Constitutionala. Ea a 
spus ca adoptarea proiectului nu respecta principiul bicameralismului. 
"Aceasta lege transforma Belina intr-un paradis fiscal. PNL va contesta aceasta lege la Curtea Constitutionala, lege 
care a fost facuta pentru interesul direct al presedintelui PSD, Liviu Dragnea", a sustinut Turcan. 
Camera Deputatilor este for decizional pentru acest proiect, asa ca legea merge la promulgare la presedintele 
Klaus Iohannis. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CONFERINŢA MAS | INTERVIU George Ciamba: Este foarte important să păstrăm securitatea aşa cum este 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, a declarat, pentru MEDIAFAX şi Monitorului Apărării, 
că este foarte important să păstrăm securitatea aşa cum este, iar interesul pentru proiectul privind armata 
europeană ar avea sens numai dacă ar exista un dezangajament al SUA în Europa. 
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Redăm integral interviul: 
MEDIAFAX: Aţi declarat anul trecut că parteneriatul strategic NATO- Uniunea Europeană este un subiect de 
interes pentru preşedinţia română a Consiliului Uniunii Europene. Ce paşi au fost făcuţi, în cele peste 3 luni de 
până acum, în acest sens? 
George Ciamba: Noi întotdeauna am fost de acord, ca poziţie naţională, şi asta am încercat să facem şi ca 
Preşedinţie, ca să existe un proces de complementaritate între Uniunea Europeană şi NATO, adică să facă fiecare 
ce ştie să facă mai bine. Noi avem nevoie de o întărire a Uniunii Europene în zona de industrie de apărare. De 
exemplu, în zona de cercetare fundamentală e foarte bine că România este unul dintre membrii care au constituit 
PESCO şi în acelaşi timp unul dintre membrii care îşi doreşte să avem o dimensiune a bugetului Uniunii Europene, 
care să se reflecte într-un buget pentru industria de apărare. În acelaşi timp, realitatea din teren este aceea pe 
care o ştim cu toţii, securitatea asigurată de NATO este foarte importantă mai ales în momentele în care există 
ameninţări de securitate şi România trăieşte într-o vecinătate care nu este chiar atât de uşoară şi are în 
proximititate alte ameninţări care vin dinspre Marea Neagră. Este foarte important să păstrăm securitatea aşa 
cum este şi să nu diminuăm în niciun fel valenţa de disuasiune pe care o are Alianţa Nord Atlantică. 
MEDIAFAX: Cum se împacă armata europeană cu Alianţa NATO? 
George Ciamba: Este un concept bun la început. Nu este un concept foarte nou. Exista şi înainte sub acele grupuri 
de bătălie care puneau împreună forţe militare din mai multe ţări membre ale Uniunii Europene, nu este ceva 
care este structurat şi care are aceeaşi organizare sau forţă precum NATO, ci este doar o idee unei evoluţii într-un 
anumit sens şi bineînţeles aceasta este o evoluţie care din punctul nostru de vedere ar avea sens numai în cazul în 
care ar exista un dezangajament al SUA în Europa. Din punct de vedere al flancului estic şi din punct de vedere al 
României, noi nu am constatat un dezangajament. Din contră, am putea spune că avem un angajament sporit al 
Statelor Unite în ultimii ani şi inclusiv îl vedem şi în ceea ce se întâmplă la Deveselu, în Polonia, deci nu este în 
niciun caz vorba despre o dezangajare care să justifice crearea unei capabilităţi militare care să fie la nivelul 
Uniunii Europene. 
MEDIAFAX: NATO şi Uniunea Europeană. Sunt două instituţii complementare sau putem vorbi despre o 
competiţie în anumite domenii, cum ar fi cel militar? 
George Ciamba: În multe locuri, UE face lucrurile mai bine, în altele NATO le face mai bine şi de fapt asta este 
ideea de la început. Să nu uităm că totuşi au o geneză destul de comună şi că au fost organizaţii care au scopuri 
total diferite, adică NATO este o organizaţie de cooperare interguvernamentală, în timp ce Uniunea Europeană 
este o organizaţie de integrare, este un loc unde trebuie să adopţi toate regulile, nu este o cooperare între 
guverne, cum e cazul NATO în care păstrează dimensiunea naţională mult mai prezentă. Să nu uităm faptul că 
sfârşitul Războiului Rece, căderea Zidului Berlinului au fost posibile datorită faptului că nu a fost o competiţie, ci a 
fost o complementaritate. 
MEDIAFAX: Cum se înţelege Brexit-ul cu NATO şi care ar fi efectele? 
George Ciamba: Noi având această relaţie specială de securitate cu Marea Britanie, pentru noi e o pierdere 
plecarea Marii Britanie din UE deoarece în multe subiecte noi eram foarte apropiaţi în gândire, inclusiv în modul 
în care percepem ameninţările care vin de la Răsărit. Şi din punctul acesta de vedere trebuie să recunoaştem că o 
plecare a Marii Britanii din politica europeană de securitate şi apărare comună este o pierdere din punctul nostru 
de vedere. Noi sperăm ca acest proces încheiat să compensăm printr-o relaţie de parteneriat strategic Cu Marea 
Britanie. De altfel, Marea Britanie a spus în repetate rânduri că părăseşte UE, dar nu părăseşte Europa şi 
securitatea Europei rămâne la fel de importantă ca şi până acum şi că este în continuare pe deplin angajată şi 
aduce o contribuţie militară. Am văzut lucrurile acestea şi în schimbul de fregate din Marea Neagră, deci din punct 
de vedere al NATO nu se schimbă nimic. În plus, suntem gata să avem un parteneriat strategic cu Marea Britanie, 
după ce statutul e clar definit, adică după plecarea, sperăm, ordonată din UE. 
Ministrul Afacerilor Europene a participat la conferinţa pe securitate organizată de Monitorul Apărării, parte a 
MEDIAFAX Group. 
Monitorul Apărării şi Securităţii a organizat marţi Conferinţa "Punţi de securitate transatlantică pe fondul 
discrepanţelor dintre marile strategii de securitate-Viziunea României", printre invitaţii de marcă la eveniment 
numărându-se experti în securitate, militari de rang înalt şi membri ai serviciilor de intelligence, printre care: 
Charles "Chuck" WaldFost locţiitor al comandantului forţelor US dislocate in Stuttgart, Germania, Arnold Dupuy 
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(analist senior pe teme de Securitate energertică la Departamentul Apărării din SUA), Hans-Lothar Domröse 
(fostul comandant al Comandamentului Întrunit al Forţelor NATO de la Brunssum), Carol Rollie Flynn (profesor 
asociat al Programului de Securitate Naţională al Institutului de Cercetare pentru Politică Externă, Washington 
D.C), Anthony Pfaff (profesor de Etica Profesiei Militare la Institutul de Studii Strategice al Colegiului de Război al 
U.S. Army. Fost ataşat militar în Orientul Mijlociu). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #romania2019.eu În domeniul sport, Preşedinţia Română la Consiliul UE a gestionat cu succes trei dosare cu 
caracter nelegislativ 
Cristina Andronic, subsecretar de stat în Ministerul Tineretului şi Sportului, coordonatorul acţiunilor legate de 
Preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă la Palatul Victoria, 
că au fost gestionate cu succes trei dosare cu caracter nelegislativ, în domeniul antidoping şi al accesului la sport 
al persoanelor cu dizabilităţi. 
''În domeniul sport, Preşedinţia Română a gestionat cu succes până în prezent trei dosare cu carcater nelegislativ. 
Primul se referă la elaborarea contribuţiei Uniunii Europene şi a statelor membre privind revizuirea codului 
mondial antidoping, revizuire care a fost trimisă către Agenţia Mondială Antidoping. La nivelul Grupului de lucru 
sport a fost agreat proiectul de revizuire al rezoluţiei Consiliului Uniunii Europene privind reprezentarea statelor 
membre ale Uniunii în cadrul Consiliului fondator al AMA/WADA şi coordonarea poziţiilor Uniunii Europene şi a 
statelor membre înaintea reuniunii AMA/WADA. Acest text va simplifica procesul de elaborare a poziţiei Uniunii 
Europene şi implicit va creşte calitatea şi viteza de reacţie a Uniunii Europene în raport cu evoluţiile pe care le 
vom întâmpina la nivel mondial în domeniul antidoping'', a declarat Cristina Andronic, în cadrul raportului de 
activitate pe primele cinci luni de mandat al ministrului Bogdan Matei. 
Un alt dosar gestionat se referă la accesul persoanelor cu dizabilităţi la sport. 
''Una din priorităţile Preşedinţiei în domeniul sportului o reprezintă accesul a sport a persoanelor cu dizabilităţi, 
astfel că la nivelul Grupului de lucru sport au fost agreate concluziile Uniunii Europene cu privire la accesul la 
sport pentru persoanele cu oportunităţi reduse. Acest document ilustrează acordul la nivelul statelor membre de 
a promova măsuri şi politici la nivel naţional, bazate pe evaluările şi orientările Uniunii Europene în vederea 
încurajării practicării sportului în rândul persoanelor cu handicap. Printre acestea pot fi menţionate accesibilitatea 
infrastructurii sportive, finanţarea în egală măsură a sportului la nivel paralimpic, precum şi al celui de masă sau 
ore de educaţie fizică adaptate nevoilor copiilor cu dizabilităţi'', a adăugat oficialul MTS. 
Cristina Andronic a subliniat şi găzduirea unui eveniment notabil în Capitala României: ''Forumul european de 
sport, care a avut loc pe 8-9 aprilie la Bucureşti, organizat de Comisia Europeană şi sprijinit de MTS, a strâns 
laolaltă reprezentanţi ai mişcării sportive şi sperăm că a fost util şi că va continua şi pe viitor''.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Şeful FRF, despre organizarea EURO 2028: Ne trebuie 10 stadioane/ Şansele nu sunt foarte mari 
România îşi propune să organizeze EURO 2028, dar din precizările lui Răzvan Burleanu, preşedintele Federaţiei 
Române de Fotbal, şansele nu sunt foarte mari. 
Din câte se pare, organizarea unui turneu final de anvergură obligă ţara/ ţările gazdă să aibă la dispoziţie nu mai 
puţin de 10 stadioane eligibile. În acest moment, ţara noastră beneficiază de 4 stadioane care se încadrează în 
standarde (Arena Naţională, Ion Oblemenco, Cluj Arena şi Ghencea). ”În ceea ce priveşte EURO 2028, e un întreg 
dosar cu foarte multe detalii. Ne trebuie 10 stadioane: unul de peste 60.000, două de peste 50.000, trei de peste 
40.000, patru de peste 30.000 de spectatori. 
Noi, la anul, am putea veni cu 40 % din necesar, deci cu 4 stadioane. Asta dacă nu ne vom mai asuma un proiect 
de investiţie în Timişoara, Iaşi, Constanţa. Avem Arena Naţională, Ion Oblemenco, Cluj Arena şi Ghencea. 3 cu 
peste 30.000 de locuri, unul cu peste 55.000”, a declarat Răzvan Burleanu. Preşedintele FRF a precizat că sunt 
necesare şi alte investiţii. 
”Avem nevoie de investiţii în baze de pregătire. Asta ar putea fi o moştenire foarte bună pentru cluburile care ar 
urma să-şi continue viaţa în bazele respective. Lobby-ul e legat de Comitetul Executiv, nu mai trebuie să mergi în 
200 de ţări, cum e cazul unui Mondial. Pentru EURO, ne putem asuma investiţii şi pentru un al 5-lea stadion, astfel 
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încat să avem 50% din infrastructura de stadioane. Ar trebui sa ne asumăm, ca ţară, un proiect de leadership în 
acest proiect", a încheiat Burleanu. 
Sâmbătă s-a semnat Memorandumul de înţelegere între Guvernele Serbiei, României, Bulgariei şi Greciei pentru 
constituirea Comitetului iniţial de organizare, în vederea candidaturilor comune pentru organizarea 
Campionatului European din 2028 şi a Campionatului Mondial din 2030. Reuniunea a avut loc la Salonic. Din 
delegaţia României a făcut parte şi preşedintele FRF, Răzvan Burleanu, însă cel care a semnat documentul a fost 
Bogdan Matei, Ministrul Tineretului şi Sportului. 
Până la Campionatul European din 2028, România va fi una dintre ţările care vor găzdui meciuri la EURO 2020. 
Arena Naţională va găzdui patru partide, pe 14, 18, 22 şi 29 iunie 2020. Dacă se califică, naţionala României va 
juca cel puţin două meciuri la Bucureşti. Stadioanele stabilite pentru antrenamentele echipelor sunt Arcul de 
Triumf, Ghencea şi Giuleşti. După cum a anunţat Compania Naţională de Investiţii, proiectele sunt în graficul 
stabilit, există finanţarea, astfel încât termenul de dare în folosinţă a celor trei noi stadioane a fost fixat pentru 31 
martie 2020. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bullying-ul în şcolile din România, la cote ALARMANTE. Avertismentul Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii 
Bullying-ul în şcoli plasează România pe locul 3 la nivel european în privinţa fenomenului, arată un raport al 
Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii, iar aproape 400.000 de elevi sunt ameninţaţi cu bătaia şi 220.000 - bătuţi în 
mod repetat de colegi, potrivit studiului naţional al Salvaţi Copiii. 
Potrivit raportului OMS, incidenţa violenţei în şcoli creşte odată cu vârsta elevilor, cea mai mare rată a 
agresiunilor fiind înregistrată în rândul tinerilor cu vârsta de 15 ani, cu un procent de 23%. 
„La nivel european, România se situează pe locul 3 în clasamentul celor 42 de ţări în care a fost investigat 
fenomenul, potrivit unui raport al Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii (OMS), cu 17% dintre copiii de 11 ani care au 
recunoscut că au agresat alţi elevi cel puţin de trei ori în luna anterioară, procentajul celor de 13, respectiv 15 ani, 
fiind de 23%”, potrivit aceluiaşi raport al Organizatiei Mondiale a Sănătăţii 
În România, mai mult de jumătate din elevii ciclurilor gimnaziale şi liceeale au fost, la un moment, dat supuşi 
bullying-ului, arată un studiu sociologic realizat la nivel naţional de Organizaţia Salvaţi Copiii, în anul 2016. 
„Dintre cei aproximativ 1.300.000 de copii aparţinând ciclurilor gimnazial şi liceal, 400.000 sunt excluşi din grupul 
de colegi, 325.000 sunt umiliţi în public, 390.000 sunt ameninţaţi cu bătaia sau cu lovirea, iar 220.000 sunt bătuţi 
în mod repetat de către colegii lor. Aşa arată statistica directă a cazurilor de bullying, un fenomen complex, ale 
cărui consecinţe afectează deopotrivă victima, agresorul şi martorul tăcut.”, se arată în studiul sociologic realizat 
la nivel naţional de Organizaţia Salvaţi Copiii, în 2016. 
Potrivit Organizaţiei Salvaţi Copiii, în şcoliile româneşti, soluţionarea acestui fenomen nu e funcţională şi nici nu 
are şanse prea mari să ajungă să funcţioneze, din cauza lipsei de organizare şi a lipsei competenţelor specializate. 
„În şcolile din România, soluţionarea cazurilor concrete de bullying de către structurile instituite în acest sens 
(comisii, comitete etc.) nu funcţionează şi nici nu pot deveni funcţionale, deoarece aceste entităţi nu dispun de 
organizarea şi competenţă necesare pentru asigurarea intervenţiilor specializate, individualizate şi adaptate 
particularităţilor grupurilor de copii, cu implicarea activă a elevilor, părinţilor şi membrilor comunităţii din care 
şcoală face parte”, se arată într-un comunicat de presă transmis de Organizaţia Salvaţi Copiii. 
Gabriela Alexandrescu, preşedinte executiv Salvaţi Copiii România, a declarat că primul responsabil de corectarea 
fenomenului este adultul - părintele, profesorul sau consilierul. 
Aceasta a precizat şi ce presupune expunerea la agresiune şi frică, dar şi ce efecte poate avea acest lucru asupra 
lui în timp: ”Frica te paralizează, te face să îţi selectezi o ierarhie de priorităţi dictată de nevoia de auto-apărare, 
punând, astfel, între paranteze nevoile reale, acelea de interacţiune socială, de afirmare şi de validare socială. Iar 
atunci când vorbim despre fenomenul de bullying în şcoli, frica este sentimentul dominant. Agresorul vrea să 
inspire frica, iar aceasta din urmă blochează emoţional atât victima, cât şi copilul martor, care va duce cu el acasă 
sentimentul greu de a fi fost complice tăcut. Dar prima alegere de a interveni şi de a corecta situaţia aparţine 
adultului: părinte, profesor, consilier, pentru că de la ei copiii vor învăţa să îşi asume şi să fie responsabili pentru 
ceea ce fac sau nu fac”, a spus Gabriela Alexandrescu. 
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Organizaţia Salvaţi Copiii a lansat, marţi, campania „Alege să te opui bullying-ului”, prin intermediul căreia se 
urmăreşte sporirea conştientizării, generarea unei schimbări de atitudine şi totodată, prevenirea şi combaterea 
comportamentului de bullying între copii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 #euromania. Cum au reuşit europarlamentarii români să impună branduri naţionale în spaţiul european: 
„Vacanţă în România”, DiscoverEU” sau produsele apicole  
De la promovarea iei la promovarea oraşelor României prin diferite campanii, europarlamentarii actuali au reuşit 
să impună branduri şi tradiţii româneşti în spaţiul european. MEDIAFAX vă prezintă câteva dintre iniţiativele 
europarlamentarilor români menite să îşi promoveze ţara. 
Pentru că mandatul actualilor europarlamentari se apropie de final, MEDIAFAX vă prezintă câteva campanii şi 
proiecte legislative prin care aceştia au reuşit să impună branduri româneşti în spaţiul european. 
Unul dintre europarlamentarii care a încercat să promoveze România în spaţiul european este eurodeputatul PSD 
Claudia Ţapardel. Ea a iniţiat campania „Vacanţă în România”, ajunsă în anul 2018 la cea de-a patra ediţie. Prin 
această campanie, turiştii români şi străini sunt invitaţi să trimită poze pe Facebook pentru promovarea ţării 
noastre ca destinaţie turistică în Europa. 
Potrivit Claudiei Ţapardel, „campania are ca scop promovarea României ca alternativă la destinaţiile turistice 
suprasaturate precum Barcelona, Paris, sau Veneţia. Astfel, turiştii vor descoperi că România oferă experienţe 
unice şi de neegalat, unde se găsesc adevărate comori culturale şi naturale”. 
Europarlamentarul Claudia Ţapardel a iniţiat în Parlamentul European, de asemenea, patru ediţii ale Zilele 
Dunării, în cadrul cărora a ridicat problema integrării în spaţiul Schengen a României. 
Un proiect important susţinut de europarlamentarul PNL Siegfried Mureşan vizează programul „DiscoverEU”, care 
prevede bilete gratuite de tren pentru tinerii de 18 ani care vor să viziteze ţări din Europa. 
Potrivit lui Siegfried Mureşan, „în urma finanţării de 12 milioane de euro inclusă în premieră de Mureşan în 
Bugetul UE 2018, peste 1000 de tineri români şi 30.000 de tineri europeni au călătorit sau vor călători gratuit cu 
trenul prin Europa până la 30 de zile în perioada 2018 – 2019”. 
La nivelul Parlamentului European, europarlamentarii noştri au promovat, de asemenea, portul popular, precum 
ia. 
Viorica Dăncilă, Maria Grapini şi mai mulţi eurodeputaţi români au promovat ia 
Europarlamentarii PSD, precum Viorica Dăncilă înainte să ajungă premier, dar şi Maria Grapini, au organizat în 
2017 expoziţia dedicată promovării iei, unde au fost expuse modele din toate regiunile ţării. Evenimentul a avut 
loc în contextul Zilei Internaţionale a iei, sărbătorită pe 24 iunie. 
Pentru a promova ia românească, Viorica Dăncilă, Maria Grapini şi mai mulţi eurodeputaţi români au venit în 
Parlamentul European îmbrăcaţi în ie. 
Şi europarlamentarul PNL Daniel Buda a promovat imaginea României la nivel european, printr-o expoziţie cu 
peste 100 de tablouri care surprind frumuseţile mai multor oraşe din România. 
„În calitate de europarlamentar am fost preocupat constant de diseminarea valorilor, frumuseţilor şi 
oportunităţilor oferite de România o ţara nou intrată în UE şi poate puţin cunoscută de colegii europarlamentarii! 
În acest context am organizat o expoziţie cu peste 100 de tablouri care surprind frumuseţile Clujului, ale 
Transilvaniei şi ale României. În acelaşi timp bucătăria românească şi muzica autentic românească au fost 
reprezentate cu succes”, a declarat Daniel Buda pentru MEDIAFAX. 
El a precizat că la nivelul Parlamentului European a fost organizat şi un congres al tinerilor fermieri. 
„Poveştile de succes ale fermierilor români au putut fi prezentate în cele patru congrese ale tinerilor fermieri 
organizate la Parlamentul European. Zeci de fermierii din România au avut posibilitatea sa aibă un schimb util de 
informaţii cu alţi fermieri din UE, dar mai ales să îşi prezinte realizările fiind de altfel şi premiaţi în cadrul acestor 
evenimente. Sectorul apicol românesc a fost prezent cu produsele apicole la evenimentele organizate de PE , acolo 
unde “bunătăţile “ româneşti pe baza de miere, polen şi nu numai au fost apreciate la adevarata lor valoare”, a 
mai spus Buda. 
Liberalul Cristian Buşoi a organizat în Parlamentul European dezbateri pentru studenţii şi absolvenţii Universităţii 
de Vest din Timişoara. 
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„În octombrie 2015 şi 2018 am organizat în Parlamentului European seminarii de discuţii cu tema “ Meet UVT 
Alumni @Bruxelles”. Scopul acestor întâlniri a fost acela de a coagula absolvenţii UVT într-o comunitate puternică, 
de a creea şi face cunoscute diverse oportunităţi pentru membrii comunităţii, de a cunoaşte personalităţi din 
diaspora şi de a ne implica împreună în proiecte cu impact pozitiv în societate. Am avut alături de noi 
reprezentanţi din Parlamentul European, Comisia Europeană, Colegiul European de Securitate şi Apărare, Agenţia 
Executivă pentru Cercetare, Ministerul Cercetării şi Inovării şi multe alte instituţii şi companii din Belgia”, a 
declarat Cristian Buşoi, pentru MEDIAFAX. 
Următoarele alegerile pentru Parlamentul European au loc pe 26 mai 2019. 
Deputaţii UE sunt aleşi o data la cinci ani, iar în România primele alegeri europarlamentare au fost organizate în 
2007. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sute de troleibuze, autobuze hibride şi electrice, dar şi tramvaie, cumpărate de Primăria Capitalei. De unde 
vin banii 
Primăria Capitalei anunţă achiziţionarea, în curând, a 100 de troleibuze şi 130 de autobuze hibride în valoare 
totală de 488 de milioane de lei, din care 340 de lei vor fi obţinute din fonduri nerambursabile, precum şi achiziţia 
a 100 de tramvaie, în valoare de peste 845 milioane lei. 
De asemenea, vor mai fi achiziţionate 100 de autobuze electrice, în baza a patru proiecte pentru care s-a solicitat 
finanţare din fonduri europene nerambursabile, anunţă Primăria Capitalei într-un comunicat remis MEDIAFAX. 
Astfel, în luna februarie a fost demarată procedura de achiziţie pentru atribuirea contractului de furnizare a 100 
de troleibuze noi, din gama de 12 metri, cu o valoare totală a achiziţiei de 214.488.800 lei fără TVA, pentru ca în 
data de 15 aprilie să se deschidă oferta de achiziţie, urmând ca documentaţia depusă să intre în analiza comisiei 
de evaluare, anunţă primăria Capitalei. 
În cadrul procedurii a depus ofertă un singur operator economic, respectiv asocierea dintre Bozankaya Otomotiv 
Makina İmalat İthalat ve İhracat A.Ş., din Turcia, şi SILEO GmbH, din Germania. Finanţarea provine din fonduri 
nerambursabile, Municipiul Bucureşti având încheiat cu Administraţia Fondului pentru Mediu, în acest scop, un 
contract de finanţare care vizează achiziţionarea a 100 de troleibuze şi a 130 de autobuze hibride. 
Valoarea totală a investiţiei în noile mijloace de transport public, pentru cele 100 de troleibuze şi 130 de autobuze 
hibride, se ridică la aproximativ 488 de milioane de lei, din care fonduri nerambursabile primite din partea 
Administraţiei Fondului de Mediu reprezintă 340 de milioane de lei. 
O altă procedură, care vizează achiziţia a 100 de tramvaie moderne, se află de asemenea în evaluare la nivelul 
Primăriei Capitalei. Ofertele au fost depuse luna trecută de două companii – Astra Vagoane Călători şi Durmazlar 
Makine San Ve Tic A.S. Valoarea estimata a contractului este de 845,68 milioane lei (180 de milioane de euro). 
Este vorba despre achizitionarea a 100 de tramvaie si echipamente necesare imbunatatirii transportului public de 
calatori pe traseele 1, 10, 21, 25, 32,40, 41 si 55. 
Achiziţia face obiectul a 8 proiecte pentru care s-a solicitat finanţare din fonduri europene nerambursabile prin 
Programul Operaţional Regional 2014-2020, dintre care doua contracte de finantare au fost deja semnate, iar în 
perioada imediat următoare vor fi semnate şi celelalte şase. 
De asemenea, Primaria Capitalei a mai lansat două proceduri de achiziţie pentru atribuirea contractelor de 
furnizare pentru cele 130 de autobuze hibride şi 100 de autobuze electrice, termenul limită pentru depunerea 
ofertelor fiind 7 mai 2019, respectiv 27 mai 2019. 
Referitor la cele 100 de autobuze electrice, acestea fac obiectul a patru proiecte pentru care s-a solicitat, de 
asemenea, finanţare din fonduri europene nerambursabile prin Programul Operaţional Regional 2014-2020, mai 
anunţă Primăria Capitalei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bucurestenii care au primit voucher pentru bicicleta platesc impozit si trebuie sa il declare la Fisc. Primaria 
zice ca scria in regulament 
Bucurestenii care au primit vouchere pentru biciclete anul trecut sunt obligati sa depuna in acest an Declaratia 
Unica si sa plateasca un impozit de 10%. In caz contrar, vor primi o amenda cuprinsa intre 50 si 500 de lei. 
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Potrivit ANAF, aceste venituri sub forma de vouchere reprezinta venituri din alte surse. 
"Veniturile sub forma voucherelor pentru biciclete se incadreaza in categoria veniturilor din alte surse care se 
declara si se impoziteaza prin depunerea Declaratiei Unice de catre beneficiarul veniturilor (persoana fizica), in 
anul urmator celui de realizare a venitului. 
Astfel, pentru veniturile de aceasta natura obtinute in anul 2018, persoana fizica are obligatia depunerii 
declaratiei unice in anul 2019, prin completarea Capitolului I - Date privind impozitul pe veniturile realizate si 
contributiile sociale datorate in anul 2018 - Sectiunea 1 - Date privind impozitul pe veniturile realizate din 
Romania in anul 2018", a raspuns ANAF la intrebari transmise de Profit.ro. 
In replica, Primaria Capitalei confirma cele precizate de ANAF, dar da vina pe Ministerul de Finante. Mai exact, 
spune ca a facut doate demersurile necesare pentru ca primaria sa acopere plata acestui impozit, insa autoritatile 
au decis ca el trebuie platit de beneficiar, conform legii. 
"Demarat ca un proiect pilot, Primaria Capitalei a intreprins toate demersurile necesare catre autoritatile 
competente in vederea obtinerii unui punct de vedere legat de regimul fiscal aplicabil voucherelor acordare in 
cadrul proiectului. In acest sens, PMB a formulat o solicitare catre Ministerul Finantelor Publice in vederea 
clarificarii situatiei. In raspunsul formulat de catre Ministerului de Finante este precizat faptul ca in contextul 
reglementarilor fiscale in vigoare, respectiv prevederile art. 114 - 116 din Legea nr. 227/2015 privind Codul Fiscal, 
cu modificarile si completarile ulterioare "persoanele beneficiare ale voucherelor pentru bicicletele acordate de 
catre Primaria Municipiului Bucuresti, au obligatia declararii veniturilor". 
Urmare a raspunsului formulat de catre Minister, Primaria Muncipiului Bucuresti a revenit cu o propunere privind 
posibilitatea retinerii la sursa a impozitului pe venit aferent voucherelor acordate, si totodata, eliminarea 
obligativitatii depunerii de catre fiecare beneficiar a declaratiei privind venitul realizat, in scopul sprijinirii 
participantilor la proiect. Propunerea aplicarii retinerii la sursa a impozitului pe venit NU a fost acceptata, 
urmand ca propunerea sa fie analizata la urmatoarele modificari a Legii 227/2015 privind Codul Fiscal", precizeaza 
Primaria Capitalei intr-un comunicat transmis Ziare.com. 
Mai mult, afirma institutia, participantii la programul "Biciclisti in Bucuresti" au fost informati inca de la inceputul 
proiectului ca au obligatia sa declare venitul aferent voucherului si sa plateasca impozit 
"La momentul inscrierii participantilor in proiect, acestia au luat act de cunoasterea si respectarea prevederilor 
regulamentului proiectului, implicit de prevederea referitoare la obligatia de declarare a venitului aferent 
voucherului si a platii impozitului realizat", se mai arata in comunicat. 
Celelalte tipuri de vouchere sau ajutoare sociale nu se impoziteaza 
Primaria Capitalei precizeaza insa ca celelalte tipuri de vouchere sau ajutoare sociale oferite de Primaria Capitalei 
nu se impoziteaza. 
"In ceea ce priveste alte proiecte/programe derulate la nivelul Primariei Muncipiului Bucuresti si implementate de 
catre Directia de Mediu, in cadrul "Programului de stimulare a eliminarii din traficul bucurestean a 
autovehiculelor cu grad ridicat de poluare prin acordarea de eco-vouchere",viitorii beneficiari de eco-vouchere, 
persoane fizice, respectiv veniturile obtinute se circumscriu prevederilor art. 62, lit. f) din Legea 227/2015 
privindCodul Fiscal, potrivit caruia nu sunt impozabile "veniturile de orice fel, in bani sau in natura, primite la 
predarea deseurilor din patrimoniul personal". 
Mai mult decat atat, in ceea ce priveste celelalte tipuri de vouchere sau ajutoare sociale oferite de Primaria 
Capitalei, mentionam ca, in conformitate cu prevederile Codului Fiscal, acestea NU se impoziteaza", se mai 
arata in comunicat. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Firea anunţă că se alătură donatorilor pentru reconstrucţia catedralei Notre Dame 
Primarul general al Capitalei Gabriela Firea anunţă, marţi, într-o scrisoare transmisă primarului oraşului Paris, 
Anne Hidalgo, că-şi va dona 10% din salariul pe următoarele trei luni pentru reconstrucţia Catedralei Notre Dame. 
Gabriela Firea a trimis marţi o scrisoare omologului său de la Paris, primarul capitalei Frantei, Anne Hidalgo, prin 
care şi-a exprimat regretul faţă de incendiul care a devastat luni seară catedrala Notre Dame din Paris, anunţă 
Primăria Capitalei. 
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Totodată, în semn de solidaritate cu eforturile poporului francez de restaurare a monumentului, edilul a anunţat 
că va dona 10% din salariul său, timp de trei luni, fondului instituit pentru finanţarea lucrărilor de reconstrucţie a 
catedralei. 
"Această tragedie a unit nu numai un popor, ci o întreaga lume. Am văzut ieri un popor francez îngenuncheat, dar 
nu în semn de înfrângere, ci într-un act impresionant de credinţă! Indiferent de nationalitate sau origine, oameni 
din intreaga lume s-au rugat pentru eroii pompieri care şi-au riscat viaţa pentru a salva acest simbol al umanităţii 
şi iată că astăzi avem speranţa unui nou început! Sunt convinsă că vom contribui cu toţii la reconstruirea acestui 
monument de o valoare inestimabilă, prin sprijin financiar, moral sau spiritual. Personal, doresc să mă alătur 
eforturilor de solidaritate şi să donez 10% din salariul meu, timp de trei luni, în fondul de solidaritate dedicat 
reconstrucţiei Catedralei Notre-Dame de Paris", se arată în textul scrisorii transmise de Gabriela Firea. 
Lista de venituri salariale din cadrul instituţiei (din data de 31 martie 2019 şi publicată pe site-ul Primăriei 
Municipiului Bucureşti) arată că primarul general beneficiază de un salariu de bază de 20.800 lei. 
Restaurarea Catedralei Notre-Dame, grav afectată de un incendiu în noaptea de luni spre marţi, va costa sute de 
milioane de euro şi va dura mai mulţi ani, spun experţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 First Bank a semnat acordul de preluare a Bank Leumi România; achiziţia, condiţionată de aprobarea BNR şi a 
Consiliului Concurenţei 
First Bank anunţă semnarea unui acord cu Bank Leumi le-Israel B.M pentru achiziţionarea tuturor participaţiilor 
acesteia în filiala Bank Leumi România, însă achiziţia este condiţionată de primirea aprobării Băncii Naţionale a 
României (BNR) şi a Consiliului Concurenţei, se arată într-un comunicat de presă al băncii, transmis miercuri 
AGERPRES. 
Tranzacţia este de aşteptat să fie finalizată în a doua parte a anului însă valoarea acesteia este supusă unor clauze 
de confidenţialitate. 
"Această achiziţie face parte din strategia băncii de a-şi extinde şi consolida prezenţa în România, cu obiectivul de 
a deveni un actor puternic pe piaţa locală. Este cea de-a doua achiziţie pe care fondul american de investiţii J.C. 
Flowers & Co. o face în România în mai puţin de un an, dovedindu-şi interesul şi angajamentul faţă de această 
piaţă valoroasă. Având în vedere orientarea noastră către achiziţii relevante, ne păstrăm deschiderea spre 
oportunităţi similare de creştere. Între timp, continuăm să facem business "The American Way', cu accent pe 
creştere, prin servicii de calitate oferite clienţilor, digitalizare şi eficienţă", a afirmat Dominic Bruynseels, 
preşedintele executiv al First Bank. 
La rândul său, Hanan Friedman, prim-vicepreşedinte executiv şi director al Diviziei de Strategie, Inovare şi 
Transformare din cadrul Bank Leumi Israel a menţionat că vânzarea Bank Leumi România către First Bank va 
permite continuarea implementării strategiei Leumi "follow your customer". "Acest acord reprezintă un nou pas 
în implementarea strategiei internaţionale a Leumi, care se concentrează pe operaţiunile bancare comerciale ale 
filialelor noastre din SUA şi Marea Britanie şi pe colaborări cu companii locale importante în alte regiuni", a spus 
Friedman. 
Cu sediul în Bucureşti, First Bank, fosta Piraeus Bank, cumpărată de JC Flowers la jumătatea lunii septembrie 
2018, oferă o serie largă de produse şi servicii adresate atât clienţilor locali, cât şi celor internaţionali, incluzând 
activităţi de retail, IMM şi corporate banking, şi operează prin 100 de unităţi bancare şi 1300 de specialişti, pentru 
aproximativ 130.000 de clienţi activi. Pe data de 27 noiembrie 2018, First Bank s-a lansat oficial în România. 
Bank Leumi este una dintre cele mai importante corporaţii financiare din Israel, care oferă servicii bancare 
complete şi deţine o cotă de aproximativ 30% pe piaţa internă. Cu sediul în Tel Aviv, Bank Leumi este prezentă în 
centrele financiare-cheie din întreaga lume, inclusiv Londra, New York, Palo Alto şi Shanghai. În 2018, Leumi a 
raportat un profit net de 880 de milioane de dolari. În România, Bank Leumi deţine o reţea de 15 sucursale, are 
200 de specialişti, administrează active de peste 250 milioane de euro şi depozite de 150 milioane de euro. 
Jefferies LLC, unul dintre liderii domeniului de private equity, dedicat investiţiilor globale în industria serviciilor 
financiare, a acţionat în calitate de consultant financiar exclusiv al Bank Leumi pentru această tranzacţie, 
precizează sursa citată. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Parlamentul European a respins candidatura vicepremierului Viorel Stefan la Curtea de Conturi a UE 
Plenul Parlamentului European a respins candidatura vicepremierului Viorel Stefan la Curtea Europeana de 
Conturi. 
Informatia a fost transmisa initial de europarlamentarul Cristian Preda pe Facebook. 
"Inca un succes al Guvernului Dancila...", a notat acesta ironic. 
Si Siegfried Muresan a confirmat ca "plenul Parlamentului European tocmai a respins candidatura vicepremierului 
Viorel Stefan pentru Curtea Europeana de Conturi. 
Dupa ce candidatul Guvernului Dancila pentru functia de membru al Curtii Europene de Conturi a primit vot de 
blam in comisia de specialitate a Parlamentului European trebuia sa inteleaga mesajul: este insuficient pregatit 
pentru aceasta functie". 
Europarlamentarul liberal sustine ca singurul lucru pe care putea sa-l faca Viorel Stefan era sa-si retraga 
candidatura. 
"Nu a inteles si a preferat sa duca rusinea in plenul Parlamentului European. In plen s-a intamplat exact ce era 
firesc: colegii au urmat avizul negativ al specialistilor din Comisia pentru Control Bugetar si plenul a confirmat 
votul negativ cu in scor usturator: 222 voturi pentru, 372 voturi impotriva. 
Guvernul Dancila a pierdut de doua ori. In timp ce candidatul croat a primit avizul Parlamentului European, 
candidatul Guvernului Dancila a esuat. Guvernul trebuia sa retraga candidatul si sa nu se faca de rusine in plenul 
PE", a adaugat europarlamentarul PNL. 
Pe 8 aprilie, Comisia de Control Bugetar (CONT) a Parlamentului European respinsese propunerea Guvernului 
Dancila pentru pozitia de membru al Curtii Europene de Conturi. Atunci Viorel Stefan a primit 12 voturi impotriva 
si doar 8 pentru. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Primul venit, primul servit: Bani europeni mai usor de accesat de catre firmele romanesti 
Companiile romanesti care doresc sa isi extinda afacerile, dar nu pot acoperi aceste investitii din profitul propriu, 
pot accesa anul acesta granturi intre 1 si 5 milioane de euro, prin Programul Operational Regional 2.2 (POR 2.2). 
Ne aflam la final de perioada programatica 2014-2020 si nu trebuie ratata oportunitatea de finantare pentru ca 
urmatoarele fonduri europene vor fi disponibile, cel mai probabil, abia in 2022. 
Sesiunea de depunere a proiectelor se va deschide in luna mai, cel mai probabil, si este recomandabil ca toate 
companiile interesate sa aiba dosarele pregatite din timp. 
Potrivit ghidului consultativ publicat pe 23 octombrie 2018, se aplica principiul "primul venit, primul servit". 
Altfel spus, cine va atinge 75 puncte va intra direct in etapa de contractare, fara criteriul de departajare in functie 
de punctaj. 
Sunt eligibile toate companiile care au ca medie in 2018 intre 3-249 angajati, au inregistrat profit si care vor sa 
acceseze un grant intre 1 si 5 milioane euro pentru investitii, in afara zonei Bucuresti-Ilfov. 
Cu toate acestea, companiile care au sediul social in Bucuresti, dar fac o investitie intr-un alt judet, pot beneficia 
de finantare. 
Finantarea nerambursabila este de maxim 70%, pentru companiile care nu au depasit o medie de 49 angajati pe 
ultimii 2 ani fiscali. Exceptie fac judetele Timis, Caras- Severin, Hunedoara si Arad, unde finantarea este de 
maximum 55% si respectiv 45% pentru o companie care are intre 50 si 249 de angajati. 
Domeniul contructiilor este favorizat, fiind eligibile cheltuieli cu construirea de la zero sau extinderea unei cladiri, 
dotarea cu echipamente, mijloace fixe si software. Nu este eligibila renovarea spatiilor existente, iar terenul 
trebuie sa fie liber de sarcini. 
Fata de sesiunea din 2017, actualul ghid pe Programul Operational Regional 2.2 simplifica mult procedura. Astfel, 
nu se mai solicita la depunerea dosarului Decizia etapei de incadrare de la Mediu si nu se mai puncteaza 
depunerea a 2 oferte pentru fiecare echipament ce urmeaza a fi achizitionat. 
Dovada cofinantarii nu se face la momentul depunerii, ci doar dupa evaluarea proiectului, odata cu transmiterea 
documentelor necesare contractarii, insa sfatul specialistilor este ca orice companie care doreste sa acceseze o 
finantare, sa solicitate si o analiza de specialitate unei banci, astfel incat sa aiba certitudinea ca detine resursele 
necesare implementarii proiectului. 
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Mecanismul cererilor de plata permite companiilor sa achitate cofinantarea, furnizorul livreaza 
produsele/serviciile si asteapta cca. 45 zile calendaristice incasarea finantarii nerambursabile pentru a-si primi 
plata. Cu alte cuvinte, beneficiarii de fonduri nu mai trebuie sa imprumute toata suma si apoi sa astepte 
rambursarea. 
Pentru a avea un proiect eligibil si un punctaj care sa asigure contractarea, primul pas este verificarea bilantului 
pe 2018, chiar si provizoriu, precum si analiza indicatorilor, pentru a-i identifica pe cei pe care ii poate creste ca 
urmare a implementarii proiectului. 
Atat planul de afaceri, cat si cererea de finantare trebuie pregatite cu rigurozitate. Este important ca orice 
companie sa elaboreze cu atentie previziunile financiare: raportul venituri -cheltuieli, numarul de locuri de munca 
create, stabilirea salariilor personalului. 
Proiectele se depun exclusive online, pe platforma MYSMYS. Odata aprobate, greul abia incepe intrucat 
implementarea (achizitiile, rapoartele de progres, cererile de plata/rambursare) necesita respectarea cu strictete 
a legislatiei, altfel compania risca aplicarea de corectii. 
Pentru ca o companie sa poata pregati si mai apoi implementa un proiect de succes, este recomandabila 
colaborarea cu un consultant pe fonduri europene cu minimum 5-7 ani experienta in domeniu, care poate proba 
finalizarea cu succes a cel putin 20-30 de proiecte, cu atat ma mult cu cat cheltuiala privind consultanta este 
eligibila in proportie de 50%. 
Perioada de evaluare a proiectelor este de circa 6 luni si apoi urmeaza semnarea contractului. Dupa anuntul 
obligatoriu in presa privind inceperea proiectului, se deruleaza procedurile de achizitie privind fie contractorul 
general pentru constructii, fie furnizorii de echipamente. 
Beneficiarul de fonduri europene nu poate construi in regie proprie sau cu rude pana la gradul 4, ci trebuie sa 
selecteze un antreprenor general cu cat mai multa experienta in domeniu, care va executa lucrarea pe baza 
proiectului tehnic. 
Trebuie urmarit si respectat bugetul aprobat, cat si calendarul de implementare a proiectului. In cazul in care 
trebuie prelungite anumite activitati sau trebuie aduse modificari, se fac fie notificari, fie acte aditionale la 
contractul de finantare, daca sunt schimbari importante. 
Toti beneficiarii trebuie sa parcurga cu grija obligatiile si responsabilitatile incluse in Contractul de finantare, sa 
mentina o relatie foarte stransa cu ofiterul de monitorizare a proiectului, astfel incat implementarea proiectului 
sa decurga conform planificarii, iar compania sa poata realiza cresterile previzionate. 
Roxana Mircea, consultant in fonduri europene, managing partner REI FINANCE ADVISORS 
(Sursa: Business24) 
 

 Romania, cea mai afectata tara din lume de amenintarea informatica a momentului 
Specialistii in securitate informatica de la Bitdefender au descoperit o amenintare informatica agresiva, care se 
ascunde pe dispozitivul infectat si are acces la toate datele personale ale victimei. 
Denumita Scranos, amenintarea se raspandeste rapid la nivel global, cu activitate extrem de intensa in Romania, 
India, Brazilia, Franta, Italia si Indonezia. Scranos infecteaza dispozitivul utilizatorului atat prin aplicatii aparent 
legitime, precum e-readere, playere video, drivere sau chiar solutii de securitate, cat si prin programe instalate 
ilegal. 
Odata instalat pe sistem, Scranos se ascunde cu ajutorul unui rootkit (un driver software) si poate spiona victima 
pana in cele mai mici detalii. Astfel, amenintarea poate extrage datele de acces la diverse site-uri din browsere 
precum Google Chrome, Chromium, Mozilla Firefox, Opera, Microsoft Edge, Internet Explorer, Baidu Browser si 
Yandex, poate sustrage datele de plata din pagini de internet precum Facebook, Amazon si Airbnb, dar si sa 
trimita cereri de prietenie si mesaje cu linkuri infectate de pe contul de Facebook al victimei sau sa o aboneze la 
diferite canale de YouTube. Dintre canalele de YouTube promovate de catre atacatori si monitorizate de 
Bitdefender, unul a strans peste 3.100 de abonati intr-o singura zi. 
Mai mult, Scranos poate sustrage tot istoricul de navigare pe internet si poate descarca si executa fisiere la 
discretia atacatorilor. Aproape doua treimi dintre victime folosesc sistemul de operare Windows 10, iar un sfert 
sunt utilizatori de Windows 7. 
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Cardul de masa Up Dejun este versiunea moderna si simplificata a tichetului de masa. Ai 0 lei costuri la emiterea 
cardurilor si economisesti pana la 37% fata de o crestere salariala in bani. Afla mai multe AICI! 
Toate mostrele identificate confirma ca operatiunea inceputa in luna noiembrie 2018, cu varfuri de activitate in 
decembrie 2018 si ianuarie 2019, a intrat acum in faza de consolidare. 
Dupa luna martie, serverele de comanda si control ale atacatorilor au inceput sa disemineze si alte mostre de 
amenintari informatice, un semnal clar ca reteaua gruparii infractionale este folosita contra cost si de catre terti 
ca sa instaleze pe dispozitivele victimelor propriile programe infectate. 
Semnatura digitala a driverului care mascheaza amenintarea Scranos, emisa pentru Yun Yu Health Management 
Consulting (Shanghai) Co., Ltd, nu a fost revocata pana la momentul publicarii acestei cercetari pentru suspiciuni 
clare de activitati frauduloase. Bitdefender a informat autoritatea emitenta a certificatului digital despre 
compromiterea si folosirea neadecvata a acestuia. 
Pentru a evita infectarea cu Scranos, recomandarile pentru utilizatori sunt sa descarce si sa instaleze numai 
aplicatii licentiate, sa foloseasca o solutie de securitate performanta si sa actualizeze mereu sistemul de operare si 
programele folosite la cea mai recenta versiune. 
Despre Bitdefender 
Bitdefender este o companie de securitate informatica cu activitate la nivel global, care furnizeaza solutii 
revolutionare de protectie impotriva amenintarilor complexe catre 500 de milioane de utilizatori din peste 150 de 
tari. 
Inca din anul 2001, Bitdefender a dezvoltat tehnologii recunoscute la nivel international destinate securitatii 
pentru familii si corporatii si a devenit un furnizor de incredere pentru protectia terminalelor si infrastructurilor 
companiilor. 
Astazi, tehnologiile Bitdefender sunt prezente in 38% dintre solutiile de securitate de pe piata. 
Mai multe detalii sunt disponibile pe https://www.bitdefender.ro 
(Sursa: ziare.com) 
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